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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 2000 تومان

منا
س: ای

عک

بازار طلا و سکه 99/2/21 ساعت 15:05

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
6,852,0006,484,000قدیم

سکه طرح 
6,600,0006,350,000جدید

3,550,0003,270,000نیم سکه

1,980,0001,860,000ربع سکه

980,000970,000سکه گرمی

یک مثقال 
2,867,0002,777,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18664,000640,200 عیار

طلای آب شده 
2,875,0002,867,000نقدی

یک گرم طلای 
24884,400854,800 عیار
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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

در صورتی که شورای شهر تصویب کند ؛  

»حیدرآباد هند« چهاردهمین خواهرخوانده اصفهان
       در آینده نزدیک نشست آنلاین با شبکه شهرها برای استفاده از تجربیات برگزار می شود
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پیشنهاد بخش خصوصی 
به دولت؛

با »تقسیم کار ملی«  
از بحران کرونا عبور 

کنیم
دنیا با اپیدمی ویــروس کووید 
۱۹ دســت وپنجه نرم می کند و 
اکثر کشــورها با فاجعه انسانی 
مواجه اند. اقتصاد جهانی از هردو 
سوی عرضه و تقاضا با رکود مواجه 
اســت. رئیس ســازمان جهانی 
تجارت WTO معتقد است: این 
معضل طی سال جاری میلادی 
تجارت جهانی را با کاهش سی و 
اندی درصدی مواجه خواهد کرد.

در این شرایط برخی از کشورها 
بــدون توجــه به ایــن معضل 
جهانی و ســلیقه ای نســبت به 
باز و بســته کردن مرزهای خود 
به بهانــه  مباحث بهداشــتی و 
قرنطینه عمــل می نمایند و این 
ماجرا وضعیت تجارت جهانی را 

آشفته تر می کند.
لذا ضرورت ورود ســازمان های 
جهانــی به این موضــوع هرروز 
بیشــتر احســاس می شــود. 
علی الخصوص ضرورت ورود اتاق 

بازرگانی بین الملل و...

آمارگیری نیروی کار در 
اصفهان  تلفنی انجام 

می شود
 معاون آمــار و اطلاعات ســازمان مدیریت و 
برنامه ریــزی اصفهان گفت: طــرح آمارگیری 
نیروی کار در بهار ۹۹ در اســتان بــا توجه به 
شیوع بیماری کرونا و لزوم رعایت دستورهای 
بهداشــتی و فاصله گــذاری اجتماعی بصورت 

تلفنی انجام می شود.
محمد رضا لعلی افزود: طرح آمارگیری نیروی 
کار در هر فصل در اســتان همزمان با سراسر 
کشور بصورت حضوری و با مراجعه پرسشگران 
آماری به در منازل خانوارهایی که بعنوان نمونه 
انتخاب شدند، انجام می شد اما امسال با توجه به 
شرایط پیش آمده در دوران همه گیری کرونا، 

این کار بصورت تلفنی انجام خواهد شد. ...

کیومرث کرمانشاهی|خبرآنلاین
یادداشـــت

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

دپارتمان آموزش الکترونیک در اصفهان راه اندازی می شود

چنانچه در راستای 
آموزش دوگانه 

بتوانیم بیشتر فعالیت 
داشته باشیم قطعا به 
آموزش  هایمان لطمه 
نمی خورد و ترکیبی 

از آموزش الکترونیک 
و آموزش دوگانه را 

برای زمان پسا کرونا 
پیشنهاد داده ایم

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان اصفهان گفت: به علت امکان ادامه داربودن بحران ویروس کرونا و یا اتفاق های مشابه، دپارتمان مخصوص تولید 
محتوی تحت عنوان دپارتمان آموزش الکترونیک را در چند روز آینده راه اندازی می کنیم.

آرش اخوان  با اشاره به روند فعالیت های آموزش فنی و حرفه ای استان اصفهان در زمان کرونا اظهار داشت: در طرح فاصله گذاری اجتماعی یکی از 
جاهایی که تاکید بر عدم فعالیت آن شده است کلاس های آموزشی است و در این راستا در آموزش فنی  و حرفه ای، کلاس ها به صورت فیزیکی تعطیل 

شد و مباحث تئوری در بستر مجازی جلو می رود.

وی افزود: در حــال حاضر یک 
شیوه نامه با رعایت فاصله گذاری 
بــرای بحث بازگشــایی دوباره 
کارگاه ها آماده کرده و به ستاد 
کرونا اســتان داده ایــم که هر 
وقت مصوب شــد بتوانیم برای 
بازگشایی کارگاه های دولتی و یا 

خصوصی اقدام کنیم.
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان اصفهان 
بیان کرد: ظرفیت پذیرش بسته به کارگاه ها 
و آموزشــگاه های مختلف، متفاوت است اما 
حداقل نصف یا کمتر می شود، حدود 5 کار آموز 
که با رعایت پورتکل های بهداشتی بتوانند از 

کلاس ها استفاده کنند.
وی در مــورد تولید کالاهای بیمارســتانی 
توسط مراکز و آموزشگاه های فنی  و  حرفه ای 
بیان کرد: برای کمک به ســتاد کرونا بخشی 
از ظرفیت آموزشــگاه ها و مراکز درمان را که 
خدمات خیاطی داشتند برای تهیه ماسک های 
بهداشــتی، گان و پوشش ســر با استفاده از 
پارچه های تولید شده در مراکز نساجی خودمان 
اختصاص دادیم و در این راســتا تعداد زیادی 
کالا تولید و به پرسنل بهداشتی و بیمارستان ها 

تقدیم شد.
اخوان از راه اندازی دپارتمانی در راستا آموزش 
الکترونیک خبرداد و تصریح کرد: به علت امکان 
ادامه داربودن این بحران و یا اتفاق های مشابه، 
دپارتمان مخصوص تولید محتوی تحت عنوان 
دپارتمان آموزش الکترونیــک را در چند روز 
آینده راه اندازی کــرده و تیمی را به طور ویژه 

برای آموزش های مجازی اختصاص داده ایم.
وی گفت: کرونا با وجود اینکه مشکل ساز است، 
می تواند فرصت هایی را نیز برای اســتفاده به 
وجود آورد و در این راستا مطلبی را آماده و به 
سازمان هم پیشنهاد کرده ایم که در این بحران 
کرونا بتوانیم استفاده حداکثری را داشته باشیم 
و آموزش های مجازی به طور جدی تر پیگیری 
شده و در این عرصه بتوانیم حضور پررنگ تری 

داشته باشیم.
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان اصفهان 
با اشــاره به فعالیت هایی که در زمان کرونا به 
جای ضرر پیشرفت داشــته اند، خاطرنشان 
کرد: تیم کارشناسی برای شناسایی بسته های 

پیشنهادی متناســب با دوران پس از کرونا 
تشــکیل دادیم تا مشخص شــود که در این 
بحران کرونا و پــس از آن در چه زمینه هایی 
می توانیم قوی تــر عمل کنیم و مــردم را در 
این راســتا آموزش دهیم؛ مثل تجارت های 
الکترونیک و مشــاغلی که به صورت مجازی 
ارائه شدند و در این زمان به جای ضرر توانستند 

موثر واقع شوند.
وی در مورد اجرای طرح آمــوزش دوگانه در 
اصفهان اظهار داشت: داســتانی را به عنوان 
طرح آموزش دوگانه در حدود یک سال و نیم 
پیش در اصفهان و برای نخستین بار در کشور 
اجرا کردیم و این نوع آموزش چون از ظرفیت 
اصناف استفاده می کند در کنار آموزش مجازی 
که در حال گسترش اســت، خیلی می تواند 
در کار مردم موفق باشــد. چرا که در هر واحد 
صنفی فقط یک نفر آموزش می بیند و چون 
در سطح شــهر افراد پخش می شوند مشکل 
ازدحام جمعیت نیز وجود ندارد که نگران شیوع 

بیماری باشیم.
اخوان با اشاره به تاثیرات مثبت آموزش دوگانه 
در دوران کرونــا گفت: چنانچه در راســتای 
آموزش دوگانه بتوانیم بیشتر فعالیت داشته 
باشیم قطعا به آموزش  هایمان لطمه نمی خورد 
و ترکیبــی از آموزش الکترونیــک و آموزش 
دوگانه را برای زمان پسا کرونا پیشنهاد داده ایم 
و نیز برخی از رشــته های نوین هم که در این 
زمان و پس از کرونــا می توانند موفق تر عمل 
کنند را به عنوان برنامه آموزشــی در دستور 

کار قرار دادیم.
وی با بیان اینکه دومین اولویت سرمایه گذاری 
استان در سال گذشته صنعت پوشاک اعلام 

شد، تصریح کرد: در صنف نساجی و پوشاک 
یک برنامه بزرگ را تعریف کردیم که شــامل 
صلاحیت حرفه ای و آموزش دوگانه است و ما 
برای این اولویت در استان اصفهان برنامه بسیار 
ویژه ای چیده ایم تا شــاهد تحول بزرگی در 

صنعت نساجی و پوشاک استان باشیم.
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان اصفهان 
با بیان اینکه یکی از نیازهای جدی اســتان 
و کشور بررســی و آموزش بیشــتر مباحث 
مد و لباس اســت، گفت: یکی از مباحثی که 
برای دوره های پــس از کرونا در حال طراحی 
است، تشــکیل یک اکیپ ویژه  برای مسائل 
مربوط به مد و لباس اســت که ظرف یک ماه 
آینده دوره های آموزشی مربوطه را به محض 
بازگشایی کلاس ها شروع می کنیم تا با جدیت 
در بحث مد و لباس کار کــرده و بتوانیم افراد 
متخصصی را در بحث طراحــی مد با اولویت 
پوشاک و سپس طراحی محصول برای اصناف 
مختلف داشــته باشــیم تا بتوانند طراحان و 

نیازسنجی بهتری داشته باشند.
وی خاطرنشــان کرد: به عنوان مثال صنایع 
دستی ما نیازمند بازنگری است که از هنر ایرانی 
چیزهای جدیدی تولید شــود تا بیشتر مورد 
استقبال قرار گیرد و این نیازمند افراد خلاق 
برای طراحی است و ما این دوره ها را در برنامه 

خود داریم.
اخوان با اشاره به دیگر مسائل برنامه ریزی شده 
توسط آموزش فنی و حرفه ای استان اصفهان 
گفت: در مباحث کارآفرینی و هدایت افراد به 
مشاغل ویژه، جدی تر برنامه ریزی می شود و 
مباحثی مانند تجارت الکترونیک که در دستور 

کار است پررنگ تر می شود.

تسنیم
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

پاسخ وزیر ارتباطات به سوالی درباره »علت آشفتگی بازار 
موبایل« 

از احتکار تا کاهش واردات
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات کاهش واردات به دلیل تعطیلی 

کارخانه های تولیدی در کشورهای تولیدکننده ای مثل کره جنوبی و چین 
و احتمال احتکار بعضی از گوشی های وارداتی را دلیل آشفتگی بازار موبایل 

دانست.
به دلیل شیوع کرونا در جهان و از یک طرف خانه نشینی مردم و از طرف دیگر 

تعطیلی بسیاری از تولیدکنندگان گوشی، ساخت این کالا با مشکلاتی همراه شده 
و در ایران هم مشکل واردات به این معضلات اضافه شد. همچنین ...
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حجت الله غلامی در خصوص 
احتمال برپایی مراسم شب های 
قدر در مکان های مشخص، اظهار 
کرد: بحث برگزاری مراسم لیالی قدر در جلسه سی 
و دوم ستاد استانی به طور مفصل با حضور تمام اعضا 
مطرح شد که یک سری از مراکز که امکان برگزاری 
مراسم را دارند و صدا و سیما هم بتواند پوشش زنده 
دهد در این جلسه مشخص شد. مکان هایی که برای 
شب های قدر مشخص شد فضاهای روبازی بود که 
قابل کنترل باشد، مانند میدان امام علی)ع( که در 
نزدیکی مسجد سید و مسجد جامع است و هر سال 
هم مراسم مسجد جامع را در شب های قدر داشته ایم 
و در میدان امام علی می توان مراســم این شب ها را 

برگزار کرد.
وی افزود: صحن مســجد ســید نیز یکی دیگر از 
مکان هایی اســت که دارای فضای بــزرگ با ورود 
و خروج مناسب اســت. بنابراین مراسم شب های 
قدر قابل برگزاری در صحن مســجد ســید است. 
همچنین ورزشگاه های تختی، ۲۲ بهمن و انقلاب 

از جمله مکان هایی هستند که امکان برگزاری مراسم 
شب های قدر در آن وجود دارد که سرانجام یکی از این 

ورزشگاه ها انتخاب خواهد شد.
سخنگوی ســتاد اســتانی مقابله با کرونا در استان 
اصفهان، گفت: مکان هایی مانند باغ رضوان از این نظر 
که حجم انبوه جمعیت را در این مکان نداریم مطرح 
شد. همچنین برگزاری مراسم شب قدر در گلستان 
شهدا از این جهت که امکان کنترل جمعیت وجود 
ندارد و خیلی شلوغ خواهد شــد مصوب نشد، اما با 
تمام این تفاسیر مقرر شد برای شهرستان اصفهان و 
۲۳ شهرستان دیگر در استان فرمانداران با هماهنگی 
امامان جمعه جلسات ســتاد را برگزار کنند و در آن 
جلســه برای برگزاری مراسم شب های قدر در چند 
نقطه پیشنهاد دهند. غلامی ادامه داد: بنابراین اگر 
فرمانداری ها با اعضای ستاد کرونا پیشنهادهای خود را 
در این خصوص ارائه دهند پیشنهادهایشان در جلسه 
دوشنبه یا سه شنبه ستاد مقابله با کرونا و در نهایت 

پس از بررسی به آنان ابلاغ می شود.
وی در پاسخ به این ســؤال که آیا ورود مسافران به 

اصفهان احتمال ابتلا به کرونــا را افزایش نمی دهد، 
گفت: در ایــن مدت ســفرهای کاری را به اصفهان 
داشته ایم و زمانی که ممنوعیت تردد استان به استان 
را لغو کردیم دیگر نمی توانیم کنترل های خاصی را 
بر روی خودروها انجــام دهیم و نگذاریم پلاک های 
غیربومی وارد استان شوند. تا قبل از اینکه این مصوبه 
ابلاغ شود تا ۲۳ فروردین هیچ گونه تردد بین استانی 

اجازه داده نمی شد.
سخنگوی ســتاد اســتانی مقابله با کرونا در استان 
اصفهان در همین خصــوص، افزود: بعــد از اینکه 
ترددهای بین استانی لغو شد عملًا سفرهای کاری 
آغاز شد و دیگر نمی شــد تشخیص داد که این سفر 
تفریحی اســت یا کاری. بنابراین باید فاصله گذاری 
اجتماعی را در استان و بهداشت فردی را در دستور 
کارمان قرار دهیم و هم اکنون بیشتر روی این موارد 
تمرکز کرده ایم. وقتی سفرهای کاری انجام می شد و 
عملًا جایی برای اقامت شبانه نبود ظرفیت هتل ها 
با زیر 5۰ درصد صرفاً جهت همین سفرهای کاری 

فعال شد.

سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا در استان اصفهان:
مراسم شب های قدر در مکان های روبازِ قابل کنترل برگزار می شود

سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا در استان اصفهان، گفت: مکان هایی که برای شب های قدر مشخص شد 
فضاهای روباز قابل کنترل مانند میدان امام علی)ع( و صحن مسجد سید و مسجد جامع است. ایسنا

گــــــزارش

آگهـی مزایـده اجـاره 
اداره کل آموزش فنی وحرفه اي استان اصفهان در نظر دارد اجاره فضاهاي بلااستفاده خودرا از طریق 
مزایده عمومی و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده با بهره گیري از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

(setadiran.ir )به شرح ذیل واگذار نماید.

تاریخ دریافت تاریخ انتشارنام مزایده
اسناد

تاریخ 
بازدیدازسامانه

پایان زمان ارسال 
شماره مزایده در سامانهتاریخ بازگشائیپیشنهادقیمت

واگذاري کارگاه آموزشی 
99/02/2299/02/2299/02/2299/03/0199/03/035099003343000002مرکز برادران مبارکه

واگذاري کارگاه آموزشی 
99/02/2299/02/2299/02/2299/03/0199/03/035099003343000002مرکز مورچه خورت

در صورتی که شرکت کنندگان داراي صلاحیت تعیین شده در اسناد نباشند ویا مدارك خواسته شده در زمان انعقاد 
قرارداد کامل نباشد در صورت برنده شدن حذف خواهند شد. 

* ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی است:
1- برگزاري مزایده صرفا ازطریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد وکلیه مراحل فرآیند مزایده شامل خرید 
ودریافت اسناد مزایده پرداخت تضمین شرکت در مزایده (ودیعه) ارسال پیشنهاد قیمت واطلاع از وضعیت برنده بودن 

مزایده گران محترم ازاین  طریق امکان پذیر می باشد.
2- کلیه اطلاعات موارد اجاره شامل مشخصات ،شــرایط ونحوه اجاره در برد اعلان عمومی سامانه مزایده قابل مشاهده 

بررسی و انتخاب می باشد.
3- علاقه مندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام ودریافت گواهی الکترونیکی (توکن) با شماره 41934- 021 

مرکز پشتیبانی وراهبري سامانه تماس حاصل نمایند.
* اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام استان ها در سایت سامانه( setadiran.ir www.) بخش ثبت نام /پروفایل مزایده گر موجود است.
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صادرات ۱۴ هزار تن انواع محصولات کشاورزی اصفهان به کشورهای اوراسیا    
مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان گفت: طی سال گذشته ۱۴ هزار تن انواع محصولات کشاورزی از مبداء تولید استان اصفهان به 
کشورهای اوراسیا به ارزش ۲۷.۵ میلیون دلار صادر شده است. فرهاد حاجی مرادی در سال گذشته ۱۴هزار تن انواع محصولات کشاورزی از مبداء تولید استان 

اصفهان به کشورهای اوراسیا به ارزش ۲۷.۵ میلیون دلار صادر شد که این میزان در سال ۱۳۹۷ معادل ششصد و ۵۶ تن و به ارزش ۱.۶ میلیون دلار بود.
به گزارش سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان، وی افزود: این آمار بیانگر افزایش ۱۹۰۰ برابری میزان وزنی صادرات و ۱۶۰۰ برابری ارز آوری است.  مدیر توسعه 
بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان اظهار کرد: عمده کالاهای صادر شده به کشورهای عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا انواع لبنیات به خصوص کره، خامه، پنیر، شیر تازه و انواع 

فلفل، گل کلم، سیب و انواع آب میوه، ترشیجات، سبزی خشک و خرما بوده است.

ایسنا
خـــبــــر

ادامه از صفحه یک:
... همراهی اتاق هــای بازرگانی دنیا 
در امر تجــارت بین الملل به منظور 
جلوگیری از حادتر نشــدن تجارت 
دنیا ضرورت دارد. لازم است سازمان 
ســامت جهانیWHO  بــا ورود 
خود، پروتکل های بهداشــتی لازم 
را تنظیم نماید. و ســازمان تجارت 
جهانی و اتاق بازرگانــی بین الملل 
به غیراز قانون متحدالشکل اعتبارات 
اســنادی ICC که برای شــرایط 
عادی تجارت تنظیم شــده، لزوماً با 
همکاری و همراهی ســایر کشورها 
نسبت به تنظیم، تهیه و اباغ شرایط 
و مقررات متحدالشکل اعتبار اسنادی 
ویژه )خاص( به منظور جلوگیری از 
اعمال سلیقه کشورها برای شرایط 
خاص فورس ماژور  _این شرط برای 
قراردادهای بین المللی پیش بینی شده 
است_ در شرایط مشابه بیماری کرونا 
و بیماری های اپیدمی مشابه و خاص 
اقدام کند. قطعاً رایزنی اتاق بازرگانی 
ایران می تواند در این زمینه کارساز 
باشد. اما ازجمله امور دیگری که در 
شرایط سخت کســب وکار کرونایی 
بــرای عبــور از وضعیــت موجود 
بایستی صورت پذیرد  و به نظرم در 
این برهه تاریخی و حســاس »درک 
واقعیت ها و درک شــرایط موجود« 
از نکات کلیدی است و لازم است به 
نکات و مطالب ذیل توجه کنیم: این 
اپیدمی جهان شمول است و فراگیر، 
این ویروس فقیر و غنی نمی شناسد، 
اوضاع اقتصاد دنیا بــا چالش مواجه 
شده اســت،  اقتصاد کشور ماقبل از 
ویــروس هم با چالــش مواجه بود و 
وضعیت اقتصاد ما در مقایسه با بقیه 
که در شــرایط عادی و غیر تحریمی 
به ســر می برند، بهتر نیســت. قبل 
از ویروس هــم به دلایــل مختلف 
می گفتیم که سال جدید سال سختی 
است و با کسری بودجه مواجهیم و به 
دلیل عدم امکان فروش نفت، تولید و 
صادرات غیرنفتی و مالیات قرار بود 

کسری بودجه را تأمین کند.
 به خوبی می دانیم که برندهای معروف 
و ارزشــمند جهانی بعضاً و به خاطر 
حفظ منافع و سهم بیشــتر از بازار 
باهم ادغام می شوند. بنابراین توصیه 
اصلی، ضمن درک شــرایط موجود،  
همفکری و کار تیمی جهت عبور از 
مشکات است. نباید فلسفه وجودی 
تشکل ها را فراموش کنیم؛ واقعیت 
این است وظیفه اصلی حاکمیت یعنی 
دولت  سیاست گذاری است و بخش 
خصوصی وظیفه تصدی گری را دارد. 
وظیفه حمایت بخش خصوصی هم با 
اتاق های سه گانه است.  اتاق بازرگانی 
ایران تشکلِ تشکل هاست و بایستی 
یک صدا یعنی صدای واحد از اتاق در 
رابطه با  هر موضوعی ازجمله؛ مالیات 
و ارزش افزوده، بیمه ، مباحث مربوط 
به قانون کار،  تسهیات بانکی، نرخ 
ارز، قانون تجارت، مقررات صادرات 
و واردات و صــدور بخش نامه هــای 
ضدونقیض و خلق الساعه، شفافیت، 
مقابله با تبعیض و رانت و رانت خواری 
و .... شــنیده شــود. به عبارت دیگر 
خوب اســت اتاق بازرگانــی در این 
برهه با نظرخواهی از تشــکل ها در 
رابطــه با هر موضوعــی، یک صدای 
واحد داشته باشــد تا تکلیف دولت 
هم که قرار اســت بــا منابع محدود 
سیاست گذاری کند، روشن شود. اما 
اینکه در شرایط بحران از دولت چه 
بخواهیم: اجمــاع و یک صدایی خود 
دولت در رابطه با مسائل اقتصادی روز 
مهم و تأثیرگذار اســت، یعنی حرف 
ریاســت محترم جمهوری ، معاون 
اول ایشــان، وزرا، معاونین، مدیرکل 
و بقیه بایستی یکی باشد و نه اینکه 
به طور مثال: رئیس دولت بگوید وضع 
استان های جنوبی سفید است و معاون 
وزیر بهداشــت بگوید؛ استان سفید 
نداریم )اخبار چند روز پیش در مورد 
 کرونا( و شفاف واقعیت ها را به مردم

 بگویند.
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مستقر شدن پلیس گمرگ در تمام گلوگاه ها
فرمانده ناجا گفت: پلیس گمرگ در تمام گلوگاه ها استقرار پیدا کرده و با اشراف بالای اطاعاتی که وجود 

دارد از ورود کالای قاچاق پیشگیری می شود.
،سردار حسین اشتری فرمانده ناجا در جمع خبرنگاران اظهار داشت: سال گذشته توسط مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی( سال »رونق تولید« نامگذاری شد که پلیس نیز اقدامات خوبی در این زمینه انجام داد که 

می توان به راه اندازی پلیس امنیت اقتصادی، استقرار پلیس در تمام گمرکات و دیگر اقدامات اشاره کرد.
او افزود: پلیس امنیت اقتصادی با حمایت دستگاه قضائی برخورد های قاطع و قانونی با مخان نظم و امنیت 

اقتصادی انجام داد که پرونده دانه درشت های زیادی در دســت اقدام است. این مقام ارشد انتظامی بیان داشت: 
امیدواریم در سال جدید که رهبر حکیم و فرزانه انقاب آن را سال جهش تولید نامگذاری کرده اند بتوانیم در عرصه اقتصادی 

اقدامات خوبی انجام دهیم، همانگونه که پلیس گمرگ در تمام گلوگاه ها استقرار پیدا کرده و با اشراف بالای اطاعاتی که وجود دارد از ورود 
کالای قاچاق پیشگیری می شود، اقدامات مناسب دیگری نیز انجام دهیم. سردار اشتری اظهار داشت: پلیس، امنیت افرادی که مسئولیت تولید 
را به عهده دارند تضمین می کند و هر جا که صنعت گران و مراکز تولیدی وجود دارند بدانند در امنیت کامل پلیس هستند وامیدوارم در سال 

جهش تولید با همت مردم در تولید، امنیت و موضوعات فرهنگی ارتقاء پیدا کنیم.

مردم با این قیمت ها خودرو نخرند
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسامی گفت:بازار فعلی خودرو کاذب است و توصیه می کنم مردم 
با این قیمت ها خرید نکنند. حمیدرضا فولادگر نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسامی در جمع 
خبرنگاران با اشاره به اهمیت خصوصی سازی گفت: اصل ۴۴ قانون اساسی برای نظارت بهتر بر واگذاری ها 
و همسو شدن با سیاست های نظام اقتصادی کشور تصویب شد. همزمان با تصویب اصل ۴۴، کمیسیون 

ویژه ای برای آن تدارک دیده شد که این کمیسیون در مجلس های هشتم، نهم و دهم چندین بار این اصل را 
مورد اصاح قرار داد. او ادامه داد: آسیب شناسی و اصاح اصل ۴۴ انجام و تغییراتی در خصوص نحوه واگذاری ها 

و ... در آن اعمال شد؛ عدم اهلیت، نحوه نادرست قیمت گذاری و عدم انجام تعهدات سه عامل اصلی در خصوصی 
سازی هایی نادرستی بوده، در مقابل شرکت هایی را هم داشتیم که پس از خصوصی شدن با وضعیت بهتری در حال ادامه 

فعالیت هستند. این نماینده مجلس در خصوص آشفتگی بازار خودرو گفت: ساماندهی صنعت خودرو پس از یک سال رفت و برگشت در 
حال نهایی شدن است که امیدوارم نمایندگان مجلس یازدهم پیگیر آن باشند؛ بازار فعلی خودرو کاذب است و توصیه می کنم مردم با این قیمت ها 
خرید نکنند، معتقدم صنعت خودرو نیاز به اصاح ساختار دارد، نه خصوصی است و نه دولتی به همین دلیل نه رقابت پذیر است نه پاسخگو؛ 
گزارش تحقیق و تفحص از خودروسازان آماده شده و امیدوارم تا ۳۱ اردیبهشت که آخرین روز مجلس است فرصت طرح در مجلس را پیدا کند.

کیومرث کرمانشاهی|خبرآنلاین
سرمقالــــه
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اداره امور بین الملل 
شهرداری ظرفیت 

خوبی برای همکاری با 
دستگاه های دولتی و 

غیردولتی استان دارد 
تا ارتباطات خوبی با 

شهرهای خواهرخوانده 
و سایر شهرها برقرار 

کند

ایمان حجتی در مراســم 
اهدای اقام اهدایی شهر 
شیان )خواهرخوانده چینی 
اصفهان( توسط شهرداری 
اصفهان به دانشگاه علوم 
پزشــکی اظهــار کــرد: 
متأسفانه در چند ماه اخیر 
شیوع ویروس کرونا شرایط خاصی را در 
حوزه های مختلف شــهرها ایجاد کرده 

است.
وی افزود: زمانی که شهر شیان چین درگیر 
کرونا شده بود، شهرداری اصفهان همزمان 
با آغاز سال نو چینی در نامه ای به شهردار 
شیان برای ارسال کمک و همکاری اعام 
آمادگی کرد و در حال آمادگی برای ارسال 
محموله های کمکی بود که نخستین عائم 
کرونا در شــهر قم ظاهر و به فاصله چند 
روز اصفهان نیز درگیر این بیماری شد و 
نتوانستیم کمک های شهرداری را ارسال 
کنیم. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری اصفهان افزود: در فضای ایجاد 
شــده در کنار سایر ســازمان ها از جمله 
سازمان فرهنگی اجتماعی و سازمان صدا 
و سیمای مرکز اصفهان روزهای سختی 
را برای اطاع رســانی به مردم پشت سر 

گذاشتیم.
وی خاطرنشان کرد: در مجموع ۲۰ طرح 
تبلیغاتی ظرف مدت دو مــاه با موضوع 
اطاع رسانی در قالب کمپین های مختلف 
ارائه شــد که حجم فعالیت های صورت 

گرفته بسیار سنگین بود.
حجتی با بیان اینکه در اداره کل ارتباطات 
و امور بین الملل شهرداری از فضای ایجاد 
شده به نفع شهر و شــهرداری استفاده و 
تاش شد شهرداری از ارتباطات خود به 
نحو احسن استفاده و برخی ارتباط های کم 
سو را پرفروغ کند، گفت: با توجه به اینکه 
جهان با یک دشمن مشترک رو به رو شد، 
در این ایام با استفاده از تجربیات شهرهایی 
که زودتر بــا این بیماری مواجه شــدند 
اقدامات لازم را انجام دادیم و پاسخ های 
خوبی از شبکه شهرها و خواهرخوانده ها 

دریافت کردیم.
وی با بیــان اینکه در حال حاضر شــهر 
اصفهان با ۱۳ شهر جهان خواهرخواندگی 
دارد، افزود: عاوه بر این شهرها، شهرداری 
اصفهان با هشت شبکه همکاری شهرها و 
اتحادیه های جهانی عضویت و تعامل دارد.

مدیرکل ارتباطــات و امــور بین الملل 
شــهرداری اصفهان افــزود: در این فضا 
ارتباطات خوبی با شهر بارسلونا که اخیراً 
تعامل بین اصفهان و این شهر کم سو شده 

بود، برقرار و انتقال تجربیات انجام شد.

  تبادل تجربیات شهرداری اصفهان 
با شهرهای جهان

وی با بین اینکه شبکه شــهرهای مترو 
پلیس در بارســلونا وب سایتی راه اندازی 
کرد تا شهرها تجربیات خود را از طریق این 
وب سایت ارائه کنند، گفت: خوشبختانه 
شهرداری اصفهان در زمان مقرر تجربیات 
خود را در زمینه ضدعفونی کردن معابر، 
اطاع رسانی، ارتباطات، آموزش و… به 
اشتراک گذاشت و در عین حال از تجربیات 

سایر شهرها استفاده کرد.
حجتی گفت: عــاوه بر متــرو پلیس، 
شــهرداری اصفهان با ICCN، اتحادیه 
شهرهای تاریخی، مجمع شهرهای آسیایی 
و شبکه شهرهای خاق یونسکو مکاتباتی 
انجام داده اســت، البته شبکه شهرهای 
خاق یونسکو در نخستین روزهای سال 
جدید نشست آناینی برگزار و در زمینه 
راهکارهای شــهرها برای پیشبرد آسان 

مسائل تبادل نظر انجام داد.
وی با بیان اینکه پیرو جلسات دیپلماسی 
شهری و کمپین »نه به تحریم در شرایط 
ویژه«، شهرداری اصفهان به این کمپین 

پیوســت و با شــهرهای خواهرخوانده 
رایزنی های لازم را انجام داد و نتایج خوبی 

دریافت کرد.
مدیرکل ارتباطــات و امــور بین الملل 
شــهرداری اصفهــان گفــت: نامــه 
ســن پترزبورگ در بیســتمین ســال 
خواهرخواندگی این دو شــهر در زمینه 
کرونا را دریافت کردیم و با توجه به اینکه 
روسیه نیز در صدر آمار مبتایان قرار دارد، 
برگزاری نشست آناین بین کارشناسان 
دو شهر در روزهای آینده انجام خواهد شد.

وی خاطرنشان کرد: شهردار شیان در نامه 
ارسالی خود و ارســال کمک ها، از تعابیر 
زیبایی بیانگر فضای دوستی بین دو شهر 

اصفهان و شیان استفاده کرد.
حجتی با بیــان اینکه در حــال حاضر 
با اقدامــات اداره کل ارتباطــات و امور 
بین الملل شــهرداری اصفهان تعامل و 
ارتباط خوبی با شــهرهای خواهرخوانده 
برگزار شده اســت، تأکید کرد: اداره امور 
بین الملــل شــهرداری ظرفیت خوبی 
برای همکاری با دســتگاه های دولتی و 
غیردولتی استان دارد تا ارتباطات خوبی 
با شهرهای خواهرخوانده و سایر شهرها 
برقرار کند، البته می تــوان از مزیت های 
خواهرخواندگی به نحو مطلوب استفاده 

کرد. 
وی با اشــاره به اقام کمکی شهر شیان 
چین اظهار کرد: این محموله شامل ۷۶ 
کارتن شامل ماسک، لباس های محافظ، 
عینک محافظ و اسپری های ضدعفونی 
کننده اســت که در اختیار کادر درمانی 

قرار می گیرد.
مدیرکل ارتباطــات و امــور بین الملل 
شهرداری اصفهان با بیان اینکه در آستانه 

روز جهانی پرستار و هال احمر نورپردازی 
پل خواجو با شعار »درد مشترک« برای 
قدردانی از کادر درمانی انجام شد، تصریح 
کرد: سازمان فرهنگی اجتماعی شهرداری 
تابلوی هنری نقاشــی آبرنگ اثر »استاد 
مطیع« از هنرمندان برجســته شهر به 
نشــان قدردانی از کادر پرستاری آماده 
شــده و همزمان با روز جهانی پرســتار 
رونمایی خواهد شد؛ نسخه ای از این تابلو 
به بیمارستان های درگیر کرونا و اصل تابلو 
به وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی 

اهدا خواهد شد.

  نشست آنلاین با شبکه شهرها
وی گفت: در فضای ارتباطات و رســانه 
ذهنیت خوبــی از انتقال تجربیات وجود 
نداشــت، اما در بحران کرونا انتقال این 
تجربیات برای کنترل این بیماری بسیار 
تأثیرگذار بود و حتــی در ارتباطات بین 
شــهرهای کشــورهای مختلف انتقال 
تجربیات به خوبی انجام شد. حجتی تأکید 
کرد: با توجه به اینکه همچنان کرونا داروی 
قطعی و واکســن ندارد بهترین راه حل 

استفاده از تجربیات است.
وی با بیان اینکه در آینده نزدیک نشست 
آناین با شبکه شــهرها برای استفاده از 
تجربیات برگزار می شود، گفت: لایحه ای 
از ســوی شــهرداری اصفهان به شورای 
شــهر ارائه شــده تا در صورت موافقت 
شــورا، »حیدرآباد هند« چهاردهمین 
خواهرخوانده شهر اصفهان شود؛ همچنین 
در حال طی مراحل لازم برای پیوستن به 
سه شبکه شهری در حوزه شهر هوشمند 
توسعه پایدار شهری و شهرهای یادگیرنده 

هستیم.

در صورتی که شورای شهر تصویب کند ؛  

»حیدرآباد هند« چهاردهمین خواهرخوانده اصفهان

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری اصفهان 
گفت: لایحه ای از سوی شهرداری اصفهان به شورای شهر 
ارایه شــده تا در صورت موافقت شورا، »حیدرآباد هند« 

چهاردهمین خواهرخوانده شهر اصفهان شود.

    در آینده نزدیک نشست آنلاین با شبکه شهرها برای استفاده از تجربیات برگزار می شود

ایمنا
گـــزارش
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خـــبــــر

استاندار اصفهان: 

سیر نزولی کرونا به معنای پایان این بیماری نیست

استاندار اصفهان گفت: سیر نزولی بیماری کرونا در  
استان به معنای پایان این بیماری نیست و ضرورت 
دارد مردم همچنان مسائل بهداشــتی را با دقت 

رعایت کنند.

عباس رضایی روز یکشنبه  پس از جلســه ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا که به 
شکل ویدئو کنفرانس برگزارشد، افزود: تقاضای جدی مسوولان اجرایی و بهداشتی 
استان آن است که  مردم نسبت به رعایت دستورالعمل های بهداشتی توجه ویژه 
داشته باشند چون رعایت نکردن دستورالعمل ها موجب شود شهری یا استانی به 

جای حرکت به سمت وضعیت سفید و بهبودی، دوباره به وضعیت قرمز بازگردد.
 استاندار اصفهان اضافه کرد: همین مســاله در خصوص یکی از شهرهای سفید 

استان اتفاق افتاد و این شهر  به حالت قبلی بازگشت.
وی همچنین با اشــاره به آغاز فعالیت مدارس دولتی از ۲۷ اردیبهشت در سراسر 
کشور، افزود: این بازگشایی به معنای حضور اجباری دانش آموزان نیست و دانش 

آموزانی که احســاس می کنند برای تکمیل آموزش های غیــر حضوری نیازمند 
بازآموزی برخی دروس و رفع اشکال هســتند، می توانند در این کاس ها شرکت 

کنند.
رضایی با اشاره به مصوبه ستاد ملی مدیریت کرونا اضافه کرد: میزان مالیات ارزش 
افزوده در قوانین سه سال گذشــته در برخی مشاغل از جمله صنایع دستی کمتر 
از ۹ درصد بوده ولی در قانون بودجه امسال این مساله درج نشده بود که با تصویب 
ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا، این مساله امسال نیز به روال قبل اعمال می شود.

وی همچنین با اشاره به حضور ویدئو کنفرانسی رهبر معظم انقاب در جلسه امروز 
ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا، اظهار کرد: ایشان در این جلسه نکاتی در خصوص 
تقویت شبکه بهداشت و توجه به مســاجد در ایام ماه مبارک رمضان داشتند که 

مجموعه استان در تحقق منویات ایشان تاش خود رابه کار خواهد گرفت.
بر اساس آخرین اعام وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، تعداد کل مبتایان 
بیماری کووید-۱۹ در کشور به ۱۰۶ هزار و ۲۲۰ نفر و تعداد کل قربانیان آن به ۶ 

هزار و ۵۸۹ نفر رسیده است.

ایرنا
خـــبــــر

ایرنا
خـــبــــر

 آمارگیری نیروی کار در اصفهان
 تلفنی انجام می شود

 معاون آمار و اطلاعات ســازمان مدیریت و 
برنامه ریزی اصفهان گفــت: طرح آمارگیری 
نیروی کار در بهار ۹۹ در استان با توجه به شیوع 
بیماری کرونا و لزوم رعایت دســتورهای بهداشتی و فاصله گذاری 

اجتماعی بصورت تلفنی انجام می شود.

محمد رضا لعلی افزود: طرح آمارگیری نیروی کار در هر فصل در استان همزمان 
با سراسر کشور بصورت حضوری و با مراجعه پرسشگران آماری به در منازل 
خانوارهایی که بعنوان نمونه انتخاب شــدند، انجام می شد اما امسال با توجه 
به شرایط پیش آمده در دوران همه گیری کرونا، این کار بصورت تلفنی انجام 

خواهد شد.
وی با بیان اینکه پرسشگران سازمان مدیریت و برنامه ریزی اصفهان با پیش 
شماره های ۳۲۶ به تعدادی از خانوارهای مشخص شده تماس می گیرند و نسبت 
به تکمیل پرسشنامه اقدام می کنند از مردم خواست تا نهایت همکاری را با این 

افراد در ارایه وضعیت صحیح اعضای خانوار داشته باشند.
لعلی با بیان اینکه آمارگیری نیروی کار فصل بهار از بیستم اردیبهشت جاری 
آغاز شد و تا دوم خرداد ادامه دارد، اضافه کرد: فهرستی از خانوارهای استان در 
سرشماری سال ۹۵ تهیه شد که برای اجرای طرح های آمارگیری به تعدادی از 

آنها بعنوان جامعه نمونه مراجعه می شود.
وی با اشاره به اینکه در کشور حدود ۶۰ هزار و ۶۴۸ خانوار برای اجرای طرح های 
آمارگیری، نمونه گیری شدند، خاطرنشان کرد: ۲ هزار و ۲۳۲ خانوار از بین آنها 
در استان اصفهان هستند که حدود ۴۰ درصد آنها در شهرستان اصفهان زندگی 
می کنند. معاون آمار و اطاعات سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اصفهان 
گفت: موضوع طرح آمارگیری بعدی، هزینه درآمد خانوار بوده و ممکن است در 

آینده، تماس با خانواده ها با سرشماره سراسری ۲۱۲۱ نیز انجام شود.
لعلی اشتغال و بیکاری را از موضوع های اصلی اقتصاد کشور خواند و گفت: طرح 
آمارگیری از نیروی کار استان اصفهان همزمان با کشور از سال ۱۳۷۶ با هدف 
شناخت ساختار و وضعیت جاری نیروی کار و تغییرات آن بصورت حضوری 

انجام می شد.

گـــزارش

مشکلات و پیشنهادات

حرف دل مردم را از اخبار اصفهان بشنوید

 شما  نیز می توانید مشکلات خود را
 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

   ۵۱۱- به تازگی شهرداری در خیابان شــاه زید اقدام به زیر سازی برای
 بی آر تی کرده است، با توجه به عرض این خیابان وبا توجه به اینکه این خیابان 
یکی از خیابان های اصلی است که از اتوبان به رینگ اول شهر وصل می شود 
وتردد درآن زیاد است شــاید وجود بی آر تی در این خیابان خیلی جوابگو 

نباشد. ضمن اینکه ترافیک خود روهای عبوری را بالا می برد
  ۵۱۲- در برخی از خطوط اتوبوسرانی  شاهد هستیم اتوبوس ها بدون رعایت 
فاصله گزاری اجتماعی تا جایی که ممکن است مسافر سوار می کنند واین 

موضوع  موجب شیوع کرونا می شود وبسیار می تواند خطرناک باشد.
  ۵۱۳- آن طور که من شــنیدم قرار است قیمت پراید از صد میلیون هم 
بگذره. با بالا رفتن پراید به تبع آن سایر اجناس هم گران خواهد شد که شکی 

در آن نیست، مسئولین دیگه چه خوابی برایمان دیده اند؟
  ۵۱۴- رئیس جمهور و وزیر آموزش وپرورش با افتخار از رضایت مندی 
مردم از سامانه شاد حرف می زنند، چرا فکر نمی کنند کارگری که پول نداره 

موبایل اندورید بخره الان سه ماهه بچش از درس عقب مونده.
  ۵۱۵- به دلیل بارشهای بهاری همه جای کشورمون زیبا و بهشتی شده، 
جوری که تو ۱۰ سال اخیر به این زیبایی نبوده فقط حیف که به خاطر کرونا 

ونداری نمی تونیم از این زیبایی ها بهره ببریم.

صدای شما

3000۴83020

3227۴500

اصفهان دهه سی
 و موتورهای سه چرخه با بار مرغ 
برای یک کارگاه مرغداری

اصفهان
قدیم
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مدیرعامل سازمان انتقال خون مطرح کرد:

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

استخدام انباردار در یک شرکت 
معتبر در شهرک صنعتی مبارکه

minex.iran@gmail.com

استخدام مدیر فروش شعبه 
اصفهان در یک شرکت معتبر پخش 

مویرگی
02186082160

استخدام فروشنده آقا در یک 
مجموعه لوازم جانبی موبایل

03132266727

استخدام کارشناس بازرگانی خبره 
در شرکت آلا تجارت آسیا

09134718633

استخدام کارشناس مجرب فروش 
در شرکت آتورصنعت در اصفهان

atoor.sanat@gmail.com

بهبودیافتــگان کرونا، 
برای اهدای پلاســما 

اقدام کنند
دکتــر پیمان عشــقی از 
بهبودیافتگان کرونا خواست 
به شکرانه ســامتی خود 
اقدام به اهدای پاســمای 
خون خــود کنند و تصریح کــرد: فرایند 
اهدای پاســما  حتی از اهدای خون هم 
راحت تر است و با اهدای پاسما می توانید 
به بازیابی ســامت هموطنــان مبتا به 
کرونای خود که بســتری هستند کمک 

کنید.
ادامــه جمــع آوری پلاســمای 

بهبودیافتگان کرونا
عشقی با تاکیدبر اینکه برنامه جمع آوری 
پاســمای بهبودیافتــگان کرونایــی با 
قدرت ادامــه دارد،  اظهار کــرد: در تمام 
16 مرکز جامع اصلی در استان های اصلی 
پایگاه های ما فعال هســتند. بدون آنکه 

ذره ای از خط قرمز خود برای دریافت خون 
و پاســما کاهش دهیم،  بهبودیافتگان 
کرونــا پــس از 28 روز بعــد از بهبودی 
می توانند اقدام به اهدای پاســما کنند. 
پاسما درمانی سابقه صد ســاله دارد و 
در مورد بیماری های مختلفی اســتفاده 
می شــود. بــرای درمــان بیماری هایی 
از آبله مرغــان تــا آنفلوآنزاهای مختلف 
و بیماری های تنفســی و ... از این روش 
استفاده شــده و نتیجه های خوبی کسب 

شده است.
وی خاطرنشان کرد: وقتی ویروس کرونای 
جدید آمد، ابتدا چین و ســپس ایران از 
روش پاســمادرمانی اســتفاده کردند. 
مطالعه در کشور ما در این زمینه تمام شده 
و به زودی منتشر می شود. هرچه پاسما 
زودتر به بیماران رســیده، نتیجه بهتری 
کسب شــده و از مرگ و میر و ورود بیمار 
به ICU جلوگیری شــده است. در جهان 
نیز هنوز کارآزمایی بالینی منتشــر شده 
نداریم؛ البته گزارش های موردی در این 
زمینه منتشر شده که امیدوارکننده بوده 
اســت. به دلیل همین نتایج خوب بوده 
که کشــورهای مختلفی از جمله آمریکا 
و کانــادا وارد کارآزمایی بالینی پاســما 

درمانی شده اند.
چرا بهبودیافتــگان کرونا از اهدای 

پلاسما استقبال نکردند؟
عشــقی با تاکید بر اینکه پاسما درمانی 
روشی بسیار ساده است در خصوص عدم 

استقبال مورد انتظار برای اهدای پاسما، 
اظهار کرد: به نظر می رسد انتظارهای ما از 
میزان اهدای پاسما هیجانی بوده است. 
اهدای خون فرآیند شناخته شده ای برای 
مردم است، مردم سال ها بر این اساس نذر 
می کردند اما، اهدای پاسما خبر جدیدی 
برای مــردم بود. البته پاســما در مراکز 
جمع آوری پاســما که متعلق به بخش 
خصوصی است انجام می شود. سالانه ۵00 
هزار لیتر پاسما در کشور تولید می شود 
که ۳00 هزار لیتر را بخش خصوصی تولید 
می کند. سازمان انتقال خون، از خون اهدا 
شده توسط مردم، 200 هزار لیتر پاسما 

تولید می کند. 
وی افزود: حدود دو ماه و نیم اســت که از 
بحران کرونا می گذرد و ما از بهبود یافتگانی 
برای اهدای پاسما دعوت کردیم که یک 
ماه از بیماری آنها می گــذرد. در نتیجه 
پیک مراجعه بهبود یافتگان احتمالا بعد 
از این خواهد بــود. از طرفی نگرانی هایی 
در جامعه وجود دارد که فکر می کنند اگر 
برای اهدای خون مراجعه کنند، بدن آنها 
ضعیف می شود. در نیویورک در چند روز 
اول هزار اهدای پاســما انجام شده و در 
ایران در عرض دو هفته حدود 2۵0 واحد 
اهدا اتفاق افتــاد. امیدوارم مردم با هویت 
مبارزه جویی و خیرخواهی که دارند اقدام 

به اهدای پاسما به شکل موثر کنند.
عشــقی با بیان اینکه اهــدای خون باید 
داوطلبانه باشد، گفت: با این حال، سازمان 

انتقال خون به عنوان اهرمی تشــویقی، 
هزینه رفت و برگشت و زمان صرف شده 
اهداکنندگان پاســما را به ایــن افراد 
پرداخت می کند. اقدام تشــویقی دیگر 
هم این بوده که در بیمارستان های معین 
کرونا، تراکت های تبلیغاتــی برای خود 
بیماران فرستادیم تا یک ماه پس از بهبود، 

پاسما اهدا کنند.
وی درباره آمادگی ســازمان انتقال خون 
برای ماه های سرد سال که احتمال وجود 
کرونا همزمان با آنفلوآنزاهای فصلی وجود 

دارد، افزود: امیدواریم حدود ۳ تا ۵ هزار 
لیتر پاســمای بهبود یافتــگان را برای 
این فصول در اختیار داشــته باشیم تا در 
موج بعدی در اختیار بیماران قرار دهیم. 
همه این مــوارد منوط به این اســت که 

کارآزمایی های بالینی موثر باشد.
وی با بیــان اینکه در دوهفتــه اول 2۵0 
واحد پاسما اهدا شــد، خاطرنشان کرد: 
میانگین ســنی اهداکنندگان پاسمای 
بهبود یافته از کرونا  از ۳۵ تا ۴۵ سال بوده 
است. از طرفی مراجعه بانوان برای اهدای 

پاسما بیشتر از مراجعه برای اهدای خون 
بوده اســت. البته از پاسمای خانم هایی 
که سابقه زایمان دارند نمی توانیم به طور 
مســتقیم  و خام برای درمان کووید1۹ 
استفاده کنیم. پاسمای اهدا شده توسط 
خانم هایــی که ســابقه بــارداری دارند 
نگهداری می شود و اگر تهیه دارو از پاسما 
مقدور شد، از آن پاسما برای تهیه داروی 
کرونا استفاده می شود که تمام این نکات 
پیش از پاســماگیری برایشان تشریح 

می شود.

درخواست چندباره از بهبودیافتگان کرونا برای اهدای پلاسما 
مدیرعامل ســازمان انتقال خون ضمن درخواســت دوباره از 
بهبودیافتگان کرونا برای اهدای پلاسما، گفت: پایگاه های انتقال 
خون در شب های قدر آماده خدمت به مردم هستند، اما از مردم 
می خواهیم برای اهدای خون تنها به شب های قدر اکتفا نکنند و از 
اکنون به فکر باشند تا مراکز شلوغ نشوند و فاصله گذاری اجتماعی 

و فیزیکی رعایت شود.

اهدای پلاسما  حتی 
از اهدای خون هم 

راحت تر است و 
با اهدای پلاسما 

می توانید به بازیابی 
سلامت هموطنان 

مبتلا به کرونای 
خود که بستری 

هستند کمک کنید.

ایسنا
گزارش

ISFAHAN
N E W S

گزارش

در ایام روزه داری به ویژه در این روزهای 
کرونایی لازم اســت تا به تغذیه خود بیش از پیش توجه داشته باشیم تا بتوان 
سیســتم ایمنی بدن  را قوی نگه داشت؛ بر همین اســاس توصیه های وزارت 

بهداشت را برای تغذیه در وعده های افطار و شام، جدی بگیرید.
بنابر اعام دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشــت، در وعده افطار باید ضمن 
پرهیز از پرخوری، از غذاهای سبک و در عین حال پر انرژی استفاده شود، سعی 
شود غذا به آرامی جویده شــود. در هنگام افطار، بدن نیاز به یک منبع انرژی به 

شکل گلوکز دارد که کاهش قند خون در ساعات روزه داری را جبران کند.

موارد زیر برای وعده افطار توصیه می شود:
- مصرف یک لیوان آب گرم، چای کمرنگ و یا یک لیوان شــیر گرم همراه با 

خرما یا عسل در شروع افطار
- استفاده از غذاهای سبک مثل فرنی، شیر برنج، نان و پنیر و سبزی که یکی 

از عادات خوب غذایی ایرانی در این ایام است
 - شستشــوی کامل و ضــد عفونی کــردن ســبزی مصرفی باید براســاس

 دستورالعمل های وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی انجام شود.
- انواع سوپ کم چرب، آش کم حبوبات و سبک، حلیم بدون روغن )حلیم منبع 
خوبی از مواد نشاسته ای، فیبر، پتاســیم و منیزیوم است( غذای مناسبی برای 
افطار است. خوردن آش های غلیظ و چرب که مقدار زیادی پیاز داغ و نعناع داغ 
دارد و همچنین حبوبات فراوان به دلیل ایجاد مشکات گوارشی در وعده افطار 

توصیه نمی شود.
- سیب زمینی آب پز، سبزی های پخته مثل کدو، کلم، گل کلم، هویج و نخود 

فرنگی، تخم مرغ آبپز، کره و عسل غذاهای مناسبی برای افطار هستند.
- مصرف زولبیا و بامیه که دارای مقادیر زیادی قند و چربی، اســید های چرب 

اشباع و ترانس است، بسیار محدود شود.
- به طور کلی زیاده روی در مصرف مواد قندی و شیرین از جمله حلوا، شله زرد 
خیلی شیرین در وعده افطار عاوه بر اینکه منجر به اضافه دریافت انرژی و چاقی 

می شود، موجب تضعیف سیستم ایمنی بدن می شود.

در عین حال باید توجه کرد که شــام به عنوان یکی از وعده های غذایی مهم در 
روزه داری باید مورد توجه قرار گیرد. بهتر است افراد روزه دار حدود یک ساعت 

پس از صرف یک افطار بسیار ساده و سبک، اقدام به خوردن شام کنند.
- در وعده شــام می توان از گروه گوشــت، مرغ یا ماهی، حبوبات، نان یا برنج، 
 به شــکل پلو و خورش، کوکوها و کتلت کم روغــن، خوراک های مختلف با نان

 سبوس دار همراه با سبزی و سالاد، ماست و یا دوغ استفاده کرد.
- غذایی که در وعده شام خورده می شود باید کم چرب و کم نمک باشد.

- پس از شام و تا قبل از خواب مصرف میوه و مایعات برای جبران کم آبی بدن و 
حفظ سامت و ایمنی بدن توصیه می شود.

- مصرف ســبزی، ســالاد در هنگام افطار و خوردن میوه بین افطار و شام و در 
فاصله زمانی بین افطار تا سحر به دلیل اینکه منبع خوبی از ویتامین C و پیش 
ساز ویتامین A است، برای تقویت سیستم ایمنی بدن توصیه می شود. سبزی ها 
و میوه ها همچنین دارای مقادیر کافی فیبر هستند که به پیشگیری از یبوست 

کمک می کنند.
- در وعــده شــام بــه جــای مصــرف نوشــیدنی های شــیرین ماننــد 
نــواع نوشــابه های گازدار، ماءالشــعیر، آب میوه هــای صنعتــی و  ا
انــواع شــربت ها، توصیــه می شــود از آب آشــامیدنی ســالم، دوغ و 
 عرقیــات ســنتی و شــربت های خانگــی بســیار کــم شــیرین اســتفاده

 شود.

نکات تغذیه ای برای "افطار" و "شام" در روزهای کرونایی

استخدام پشتیبان دستگاههای 
کارتخوان آقا با مزایا در اصفهان

www.ecipsp.ir

استخدام گرافیست در شرکت 
مشاوران برند آتنا در اصفهان

0۳1۳62۵27۹0

استخدام مدیر تولید )رشته شیمی( 
در اصفهان

0۳1۵۳۳0۹1۵۳

استخدام پشتیبان سایت خانم در 
یک شرکت معتبر در اصفهان

0۹17۴۴۵0۴17

استخدام کارشناس برنامه ریزی 
تولید و بنای حرفه ای و کمک بنا

0۳1۵2۳7۴۳۹1

استخدام حسابدار،نیروی خدماتی، 
کارورزبازرگانی، کارشناس بازرگانی

0۹1۳۴7186۳۳

استخدام مدیر بازرگانی در شرکت 
بازرگانی توسعه صادرات در 

اصفهان
0۳1۳66۴۳۳6۳

استخدام کارشناس تضمین 
کیفیت و حسابدار در اصفهان

0۳1۵2۳7۴۳۹1

استخدام ویزیتور فروش آقا با حقوق 
و مزایا در اصفهان
0۳1۳66۹616۴

استخدام انباردار ، چله پیچ 
دستگاه ، مکانیک در اصفهان

0۹1۳۴7160۳0

استخدام مهندس برق در یک 
شرکت معتبر در اصفهان

0۹۹0117۹۴67

ساخت واکسن کرونا در چه 
شرایطی اتفاق می افتد

مدیر گروه ایمنوتراپی پژوهشکده علوم دارویی 
دانشگاه علوم پزشکی تهران، در خصوص فرایند 
ساخت واکسن کووید 1۹، توضیحاتی ارائه داد 
و گفت: برای ساخت واکسن این ویروس، 12 تا 

18 ماه زمان نیاز است.
 محمدحســین یزدی، اظهار داشت: در حال 
حاضر برای کنترل این پاندمی گریزی از اینکه 

واکسن آن باید ساخته شود، وجود ندارد.
یزدی گفت: اگر گفته می شود که علیه برخی 
عوامل مانند اچ آی وی و…، نمی توان واکسن 
ساخت این عمدتاً به دلیل تغییرات آنتی ژنی و 
گوناگونی گسترده این ویروس ها است. اما در 

مورد ویروس کرونا چنین چیزی )تغییرات آنتی 
ژن های سطحی( مشاهده نشده. پس احتمال 

رسیدن به واکسن در این مورد بسیار بالا است.
معاون پژوهشی مرکز تحقیقات واکسن دانشگاه 
علوم پزشکی تهران، ادامه داد: به طور کلی هر 
واکسنی از زمان اقدام به ساخت تا ورود به بازار در 
بهترین شرایط دو تا سه سال زمان نیاز دارد. البته 
در مقابل ویروس کرونا چون در حالت اورژانس 
جهانی هستیم، این حالت اضطرار جهان را وادار 
می کند که برای افزایش ســرعت رسیدن به 
واکسن، برخی از قوانین و مقررات زمانبر نادیده 

گرفته و برخی سختگیری ها تسهیل شوند.
مدیر گروه ایمنوتراپی پژوهشکده علوم دارویی 
دانشگاه علوم پزشکی تهران، افزود: با این حال 
هنوز برای ساخت واکسن کرونا 12 تا 18 ماه 
زمان لازم است. این زمان صرف ساخت واکسن، 
فرموله شدن آن، سنجش پایداری و تست های 
اولیه روی حیوان که در صورت مثبت شــدن 
جواب واکســن مورد نظر وارد کارآزمایی های 
بالینی 1و2و۳ می شود که هرکدام برای انجام 

چندماه وقت نیاز دارد.
وی افزود: در همین لحظه بیش از 100 کاندیدا 
برای ساخت واکسن وجود دارد که از جمله آنها 
می توان به کمپانی ها، انستیتوها و موسسات 

تحقیقات خیریه عاوه بــر مجموعه های 
دانشگاهی اشاره کرد. در کشــور ما نیز 6 تا 7 
کاندید معرفی شده است و موسسات مختلف 
درحال انجام تحقیقات لازم روی این موضوع 
هستند. اینکه کدام یک از این کاندیدها موفق به 
ساخت اولین واکسن دارنده لیسانس و تاییدیه 
نهایی کاربرد انسانی، وارد بازار شود یک بحث 

رقابتی بین کشورها هم هست.
یزدی گفت: البته این رقابت از جهت افزایش 
سرعت در ساخت یک امتیاز مثبت محسوب 
میشود اما ممکن اســت با توجه به نیاز تعداد 
زیادی از مردم جهان به این محصول و به تبع 
آن ارزش اقتصادی بالا، باعث ایجاد یک رقابت 
تجاری شود و مسئله اول که سامت مردم است 

در رده پایین تر قرار گیرد.
وی افزود: خوشبختانه به دلیل وضعیت حاکم بر 
جهان یک اجماع جهانی به وجود آمده است که 
بر اساس آن، این واکسن نمی تواند در اختیار و 
انحصار یک شرکت خاص باشد. چراکه موضوع 
تحت نظارت سازمان ملل و WHO است. اخیراً 
هم مجمع عمومی سازمان ملل با تعداد رای بالا 
این امر را تصویب کرد که اگر واکسنی ساخته 
شود باید به صورت عادلانه و در تمام کشورها با 

قیمت عادلانه توزیع شود.

وضعیت کرونا در قم از 
قرمز به زرد تغییر کرد

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: اگر 
چه وضعیت قم به منطقه پرخطر متوسط، 
یعنی منطقه زرد تغییر کرده است ولی این 

به معنای اتمام کرونا نیست.
محمدرضا قدیر روز یکشــنبه درحاشــیه 
جلســه ســتادملی مبارزه با کرونا که به 
صورت ویدیو کنفرانس و با سخنرانی رهبر 
معظم انقاب برگزار شــد، درگفت و گو با 
خبرنگاران افزود: شلوغی نانوایی ها، اغذیه 
فروشی ها و بستنی فروشی ها نگران کننده 
است و شــاهد هســتیم که فاصله گذاری 

رعایت نمی شود.

وی با ابراز نگرانی عمیق نســبت به رعایت 
نکردن فاصلــه گذاری اجتماعــی در این 
استان اظهار داشت: کاهش آمار مبتایان 
به کرونا در قم و تغییر وضعیت این اســتان 

از قرمز به زرد به معنای پایان کرونا نیست.
رییس دانشگاه علوم پزشک قم تاکید کرد: 
باید هوشمندانه عمل کنیم و با استفاده از 
ماسک و دستکش و رعایت فاصله اجتماعی 
و کم کردن فاصله ها، در مهار بیماری کرونا 
حداکثر تاش را داشــته باشــیم و شاهد 

بازگشت و اوج دوباره بیماری نباشیم.
وی اظهار داشت:بر اســاس آمار ارائه شده 
در جلسه ستاد مرکزی مبارزه با کرونا، عدد 
مولد نسلی در اکثر نقاط کشور از جمله قم 
به کمتر از یک رسیده است که این موضوع 

نشان از کنترل نسبی این بیماری است.
»کرونا« ویروسی است که گستردگی شیوع 
آن بســیار وسیع اســت و از جمله راه های 
انتقال آن عطســه، سرفه، دســت دادن و 
روبوسی است؛ پزشــکان توصیه می کنند، 
افراد عاوه بر پرهیز از دست دادن، روبوسی 
و حضور در مرکزهای عمومــی؛ به هنگام 
عطسه لازم اســت، جلوی بینی خود را با 
دستمال بگیرند و و یا برای مهار آن از آرنج 

خود استفاده کنند.
»ویروس کرونا«، موســوم به »کووید 1۹« 
اواسط ماه دسامبر ســال گذشته )2۴ آذر 
۹8( در شهر »ووهان« واقع در مرکز چین 
گزارش شــد؛ ابتدا از این بیماری به عنوان 
ذات الریه نام برده می شــد، اما کمیسیون 
ملی بهداشــت چین در ۳0 دسامبر سال 
201۹ )۹ دی ۹8( به صورت رسمی شیوع 

این ویروس را در چین اعام کرد.
شهروندان قمی برای طرح هرگونه پرسش 
در مورد ویروس کرونا می توانند با شــماره 
تلفن هــای ۳662002۳، ۳6620۹۹۹، 
۳67060۳0 و ۳670۴۳68 )با پیش شماره 
02۵( تماس بگیرند و یا برای کسب آخرین 
اخبار از دانشگاه علوم پزشکی قم به کانال 
آن بــه نشــانی webdaqom@ در فضای 
مجازی و یا تارنمای آن به نشانی اینترنتی 

www.muq.ac.ir مراجعه کنند.
همه ایرانیان می توانند با مراجعه به سامانه 
غربالگــری الکترونیکی ویــروس کرونا به 
نشانی اینترنتی https://salamat.gov.ir و 
تکمیل اطاعات خواسته شده، گام بلندی 
در ارتقای سامت جامعه و شکست ویروس 

کرونا بردارند.

پوشش صد در صدی هزینه درمان بیماران تالاسمی از سوی بیمه سلامت
مدیرکل دفتر مدیریت خدمات تخصصی سازمان بیمه سامت گفت: بیماران تالاسمی جزو بیماران خاص 
محسوب می شوند که بر اساس قانون باید از خدماتی شامل تزریق خون و داروی آهن زدا استفاده کنند 

و سازمان  بیمه  سامت صد در صد هزینه آنها را پوشش می دهد.
حنان حاجی محمودی در مورد بیماران تالاسمی افزود: سازمان بیمه سامت 20 قلم از داروهای بیماران 

تالاسمی را تحت پوشش قرار داده و سالانه حدود ۵1 میلیارد تومان برای این گروه از بیماران هزینه می شود.
وی بیان کرد:  فرانشــیز خدمات درمانی که تعهد صد در صدی برای پرداخت ندارند از سوی وزارت بهداشت 

حمایت می شود، در نتیجه بیمار تالاسمی برای خدمات اساسی و ضروری خود هزینه ای پرداخت نمی کند.
مدیرکل دفتر مدیریت خدمات تخصصی سازمان بیمه سامت ادامه داد: در کشــور ما حدود 22 هزار بیمار تالاسمی ماژور، سیکل سل و 
اینترمدیا داریم که شناسایی  شده اند. میانگین سنی بیماران تالاسمی در ایران به ۴0 سال رسیده و شیوع بیماری تالاسمی در کشور یکسان 

نیست. معمولا در نوار ساحلی و دراستان های حاشیه خلیج فارس و دریای خزرمیزان ابتا به این بیماری بیشتراست.
حاجی محمودی گفت: بیمه سامت تمامی داروهای تخصصی موجود در بسته خدمتی دارویی بیماران را تحت پوشش دارد. نوع برند این 

داروها با فرانشیز به طور متوسط 8 تا 12 درصد و انواع تولید داخل آنها با فرانشیز رایگان تحت پوشش قرار دارد.

روند صعودی کرونا در تهران
معاون برنامه ریزی ستاد فرماندهی عملیات مدیریت بیماری کرونا در کانشهر تهران نسبت به روند 
افزایشی کرونا در برخی شهرها و از جمله پایتخت هشدار داد و شناور شدن ساعت کاری ادارات را 
خواستار شد. علی ماهر گفت: بسیاری مردم علی رغم هشــدارها این بیماری را نادیده گرفته اند و 

آمار در بسیاری شهرها در حال بازگشت به نقطه اوج است.وی نسبت به اوج گیری آمار فوتی ها طی 
هفته های آتی هشدار داد و افزود: اگر با رعایت 86  پروتکل اباغی کار می کردیم، طبیعتا میزان ابتا 

نباید افزوده می شد، ولی احتمالا پروتکل ها غیر قابل اجراست. این پروتکل ها در محدوده های شهری نظیر 
مترو جواب نمی دهد و مردم باز هم در فضای بسیار نزدیک به یکدیگر تردد می کنند.ماهر با اعام اینکه به نظر می 

رسد که باید به سمت شرایط قرنطینه ای شدیدتر پیش رویم، تاکید کرد: وضعیت فعلی به هیچ وجه مطلوب نیست. 
کاهش هزار نفر بستری به کمتر از ۳00 مورد در روز، ناشی از قرنطینه، ســخت گیری ها و رعایت مردم بود که تا 2۳ فروردین ادامه 
داشت. با اباغ پروتکل ها و باز شدن اصناف، مردم پروتکل ها را به دست فراموشی سپردند. شاید هم برای بازگشت مردم به جامعه اندکی 
زود بود.وی بازگشایی ها را ناشی از درخواســت طیفی از مردم و کسبه آسیب دیده عنوان کرد و گفت: ستاد کرونای تهران پیشنهاد 

کرد ساعت اداری شناور شود و این پیشنهاد را به شورای شهر انتقال داده ایم که قطعا کمک کننده است و امیدواریم تصویب شود.
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Registering a growth of 
42,372 points, the Tehran 
Stock Exchange’s main 
index (TEDPIX) of shares 
exceeded one million points, 
1,020,000 points, for the first 
time on Saturday.
The gauge rose 4.4 percent to 
close at 1,020,897.
As reported, 6.59 shares 
at the value of above 100 
trillion rials (about $590 
million) traded via more 
than one million deals on 
Saturday.
The rally was mainly 

led by gains in industrial, 
petrochemical, and mineral 
stocks such as Mobarakeh 
Steel Co., Persian Gulf 
Petrochemical Industrial Co.
IFX, the main index of Iran's 
over-the-counter (OTC) 
market, also known as Iran 
Fara Bourse (IFB), increased 
by 365 points, reaching 
11,514 on the same day.
Some 2.35 billion securities 
worth 43.7 trillion rials 
(about $257 million) were 
traded through 630,000 
deals

Talks underway 
to reopen 
Shalamcheh trade 
border
Officials of the Iranian 
Arvand Free Trade 
Zone Organization 
and the Iraqi city of 
Basra late on Saturday 
shared views on 
removing restrictions 
on exchange of 
goods between 
the two countries 
and reopening 
of Shalamcheh 
commercial border.
In a meeting with 
the Iraqi Basra 
delegation, deputy 
head of investment and 
business development 
of Arvand Free Trade 
Zone Organization 
said that following 
spread of coronavirus, 
Shalamcheh trade 
border was closed on 
March 7, 2020, and 
export of goods from 
this border crossing 
were stopped.
Seyyed Ali Mousavi 
added that during 
this period, the goods 
needed by Iraq were 
exported via sea and 
through the port of 
Khorramshahr.
In order to reopen 
Shalamcheh trade 
border, implementation 
of health protocols such 
as the establishment 
of disinfection 
facilities and 
sanitizing this border 
for the movement 
of machinery 
and manpower 
are emphasized, 
and necessary 
coordination with 
relevant authorities 
have already been 
made, as Shalamcheh 
trade border will soon 
resume economic 
activities, he said.
During the meeting, 
the Iraqi side also 
highlighted the 
significance of friendly 
economic relations, 
urging enhancement of 
economic and political 
ties between the two 
countries.Arvand Free 
Trade Zone with an area 
of   37,400 hectares in the 
northwest of Persian 
Gulf includes Abadan, 
Khor r amshahr, and 
Mino s hahr (Minoo 
Isla n d) is located at 
the confluence of the 
two rivers Arvand and 
Karu n  in Khuzestan 
province.This region 
located near Iraq and 
Kuwa i t is of special 
importance thanks to 
its suitable capacities 
such as road, rail, sea, 
and air transportation.
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TEXPIX exceeds 1mn points for 1st 
time

The decline in 
t h r o u g h p u t 
comes amid 
p u n i s h i n g 
e c o n o m i c 
s a n c t i o n s 
imposed by 

the US against Iran, 
the effects of which 
have been further 
complicated by the 
worldwide outbreak of 
the novel coronavirus 
and the subsequent 
downfall in global trade.
According to figures 
published in the 
Ports and Maritime 
Organization of Iran's 
website, non-oil goods 
accounted for 6.09 
million tons of the total 
throughput, showing a 
27.59% decrease year-
on-year. 
The remaining 3.18 
million tons pertained to 
oil products, indicating 
an 8.87% decline YOY.
Container loading and 
unloading decreased by 
10.2% to stand at more 
than 128,045 TEUs.
More than 3.47 million 
tons of commodities 
were exported from 
the ports under review 
and over 3.15 million 
tons were imported, 
registering a 40.15% 
decline and a 16.7% 
increase respectively 
YOY. 
A total of 143,619 tons 
of goods were transited 
through the Iranian 
ports during the same 
period, indicating a 
68.52% decrease YOY.
The 21 ports under 
study include Iran’s 
southern ports 
of Abadan, Imam 
Khomeini, Bushehr, 
K h o r r a m s h a h r , 
Genaveh, Bandar 
Lengeh, Chavibdeh, 

Arvandkenar, Charak 
and Dayyer located 
on the shores of the 
Persian Gulf, Shahid 
Rajaee, Shahid Bahonar, 
Qeshm and Tiab at the 
mouth of the Strait 
of Hormuz, Jask and 
Chabahar on the coasts 
of the Sea of Oman and 
the northern ports 
of Fereydounkenar, 
Noshahr, Astara, 
Amirabad and Anzali 
on the Caspian Sea 
shoreline.
More than 139.65 
million tons of 
commodities were 
loaded and unloaded at 
these ports in the last 
Iranian year (March 
2019-20) to register a 
meager rise of 0.17% 
compared with the 
corresponding period 
of last year.
Non-oil goods 
accounted for more 
than 95.48 million tons 
of the total throughput, 
showing a 0.08% year-
on-year growth. 
The remaining 44.16 
million tons pertained to 
oil products, indicating a 
0.7% increase YOY.
Around 69.65 million 
tons of commodities 
were exported from the 
ports under review and 
more than 31.15 million 
tons were imported 
during the period, 
marking a 10.28% 
and 13.92% growth 
respectively compared 

with the similar period 
of last year. 
Busiest Ports
A total of 4.33 million 
tons of commodities 
were loaded and 
unloaded in Hormozgan 
Province’s Shahid 
Rajaee Port, registering 
a 28.24% fall compared 
with the similar period 
of last year.
In fact, Shahid Rajaee 
was the country’s 
busiest port during the 
period. Non-oil goods 
accounted for around 
2.12 million tons and oil 
products for more than 
2.2 million tons of the 
total, showing a 48.86% 
decline and a 17.11% 
rise respectively year-
on-year.Located 23 
kilometers west of the 
port city of Bandar 
Abbas, the capital of 
Hormozgan Province, 
Shahid Rajaee is Iran’s 
biggest container port.
Over half of Iran’s 
commercial trading is 
carried out at Shahid 
Rajaee that also 
accounts for over 85% of 
all container throughput 
in the country.
According to 
Mohammad Reza 
Rezaei-Kouchi, the head 
of Majlis Development 
Commission, Shahid 
Rajaee Port has a 6% 
share in the region’s 
total container 
throughput per annum, 
ILNA reported. 

Imam Khomeini Port in 
the southern Khuzestan 
Province was the second 
busiest port during the 
month, handling more 
than 3.13 million tons of 
commodities. The figure 
shows a 12.83% fall YOY.  
Non-oil goods 
accounted for 2.44 
million tons and oil 
products for around 
691,748 million tons of 
the total throughput at 
Imam Khomeini Port, 
registering a 1.05% 
increase and a 41.32% 
fall respectively year-
on-year.
The third busiest 
was Amirabad Port, 
located in northern 
Mazandaran Province. 
A total of 393,862 tons 
of goods were loaded 
and unloaded there, 
indicating a 6.96% rise 
compared with the 
similar period of last 
year. 
Non-oil goods 
accounted for more 
than 388,099 tons 
and oil products for 
5,763 tons of the total 
throughput in Amirabad 
Port, showing a 6.79% 
and 20.34% growth 
respectively YOY.
A total of 57,204 
passengers were 
transported to and from 
the aforementioned 
ports, registering 
a 98.44% plunge 
compared with last 
year’s similar period.

EOR research projects on 
agenda of RIPI
Four large-scale research projects on enhanced oil 
recovery (EOR) is being pursued by the Upstream 
Faculty of the Research Institute of Petroleum 
Industry (RIPI).
According to RIPI, Ezatullah Kazemzadeh, head 
of the institute's upstream faculty, outlined the 
campus' performance last calendar year which 
ended on March 19 as well as its strategic plans for 
the New Year, Shana reported.
He said the institute had concluded 12 research 
contracts with private and public companies 
in a wide range of operational fields including 
drilling, exploration, production and EOR as well 
as laboratory technologies.
The official said the EOR projects concerned 
comprehensive laboratory research on water 
and gas-based methods in Asmary and Bangestan 
reservoirs of Danan, Bibi Hakimeh and Ahwaz 
fields.
The oil ministry has already put EOR projects on 
its agenda. Oil Minister Bijan Zanganeh said in late 
January that plans were underway to enhance oil 
recovery factor of the Azadegan joint oilfield in the 
near future.
Following a meeting with professors of the 
universities which have signed deals with the 
National Iranian Oil Company (NIOC) for carrying 
out studies on oil and gas fields, Zangeneh said a 
new production record would be registered in 
Azadegan in the near future as Tehran University is 
to fulfill its commitment for EOR studies in the field.
"The purpose of signing these contracts is to solve 
the problems of the fields considered in the deals 
and enhancing their recovery factor. This began in 
2014 and has progressed despite all the ups and 
downs,” he said.
Trade exchange between Iran, 
Iraq ‘underway’ by observing 
health protocols
Commercial Attaché in Consulate of the Islamic 
Republic of Iran to Iraq’s Erbil said on Saturday that 
trade exchange between Islamic Republic of Iran 
and Iraq are still underway in northern borders in 
full compliance with the health protocols.
Speaking to a local Kurdish TV channel, Javad 
Karimi said “Tamarchin”, “Bashmaq and 
Parvizkhan” borders have resumed their activities 
by observing health protocols.
Following the spread of the novel coronavirus, 
COVID-19, on Feb. 21, 2020, and closure of 
passenger borders and flight suspension, a critical 
condition appeared in a way that trade borders 
and customs activities of the two countries were 
suspended for a period of 48 hours, he noted.
Turning to the importance of continuing trade 
activities and the need for basic items, he said that 
Iranian and Kurdish officials cooperated with each 
other and did not allow bilateral trade activities to 
be halted as a result of the pandemic.
Karimi noted that health protocols are all based on 
the World Health Organization regulations and also 
standards of World Customs Union.
Elsewhere in his remarks, Karimi said that there 
is no concern with regard to disinfecting trade 
consignments in markets and customs, so that all 
customs formalities are running safely, observing 
requirements of international health protocols.
He went on to say that no suspected cases have so 
far been reported at border areas and customs.
With the necessary health measures taken, Iranian 
and Iraqi officials are trying to resume customs 
activity at the central and southern borders of Iraq, 
he added.

Iran’s 21 major ports loaded and unloaded a total of 
9.28 million tons of commodities in the first month 
of the current Iranian year (March -20April 19) 
to register a %22.09 decline compared with the 
corresponding period of last year.

Iranian Port Operations Down %22
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The third busiest 
was Amirabad 
Port, located 
in northern 
Mazandaran 
Province. A 
total of 393,862 
tons of goods 
were loaded 
and unloaded 
there, indicating 
a %6.96 rise 
compared with 
the similar 
period of last 
year. 
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By: Salman Parviz
His early neglect 
has accelerated 
America’s economic 
decline and now he is 
hurrying to re-open 
cities and bring a 

festival of economic recovery 
before November, prioritizing 
economics over public 
health. Rather prioritizing his 
presidency.
Referring to the virus as the 
“Democrat’s hoax” and later as 
the “Chinese virus”, attacking 
the credibility of WHO, 
suspension of all immigration 
to the U.S., blaming China for 
ignoring the outbreak in the 
early stages, blocking Iran’s 
$5 billion in emergency aid 
from IMF, ratcheting up even 
more sanctions on Iran amid 
the deadly outbreak, …, and the 
list goes on.
In one of his White House 
briefings, Trump prematurely 
assumed that the coronavirus 
outbreak can be contained and 
declared that the U.S. economy 
will ‘skyrocket’ once it is. There 
is no way of knowing how or 
when this pandemic will end.
Second Covid-19 peak would be 
a disaster if the lockdowns are 
lifted too early, says UK Prime 
Minister Boris Johnson in his 
first public statement since 
recovering from coronavirus.
Remember the "war on HIV"?
Since the 1980s, the virus has 
infected more than 74 million 
and killed 32 million people, 
mostly non-Westerners, mostly 
after the scientists found a 
treatment to control the virus in 
the mid-1990s. Tragically, some 
770,000 people died from AIDS 
in 2018 alone, reports WHO.
Early on when the Covid-19 was 
called “virus” or “pneumonia” 
and the rate of fatalities was 
on the increase the Western 
media repeatedly compared 
the number of U.S. fatalities 

with casualties of 9/11, of 
September 11, 2001, terrorist 
attacks on the Twin Towers in 
New York.
Now the casualties from 
Covid-19 have way passed the 
number of people who died 
during the 9/11 attacks, those 
comparisons have dimmed.
If not terrorism then war? Now 
that the Covid-19 death toll 
in the U.S has surpassed the 
59,000 Americans killed in the 
Vietnam war, that comparison 
has also been dimmed.
Politicizing the response to the 
pandemic has not only delayed 
an appropriate reaction and 
prevention response from 
heads of states.
Referring to the pandemic 
as a war and the virus as the 
‘invisible enemy’ Trump 
declared himself as ‘wartime 
president’ in coronavirus battle 
in March.
German President Frank-
Walter Steinmeier has insisted 
this is not a war, but rather the 
“test of humanity” indirectly 
responding to French President 
Emanuel Macron’s “we are at 
war” statement.
Trump has warned that the 
Chinese may not have created 
the virus in a lab, but have 
contributed to the spread of the 
contagion with their habitual 
secrecy, concealment, and 
prioritization of politics over 
health.
Referring to himself as a ‘war 
president’ Trump accused 
China of not asking for help at 
the beginning of the crisis ‘out 
of pride’.
Changes by the pandemic can 
result in drastic economic and 

political changes comparable 
to those of post-WWI and WWII 
and could indeed tip the balance 
of power in favor of one state or 
another.
Accusations of Chinese hiding 
the contagion could lead to the 
beginning of a new cold war 
between the U.S. and China.
Medic-in-chief?
The sad hilarity was in full view 
during a White House briefing, 
when Trump suggested 
possibly hitting the body with 
a "tremendous - whether it's 
ultraviolet or just very powerful 
light, or bringing the light 
inside the body, either through 
the skin or some other way" 
and theorized on injecting 
disinfectant to knock the virus 
out "in a minute".
A Washington Post analysis 
recently found over the 13 
hours of past three weeks 
of briefings Trump spent 
two hours on attacks, 45 
minutes praising himself 
and his administration, and 
just 4.5 minutes expressing 
condolences for coronavirus 
victims. The analysis found that 
Trump has attacked someone 
in 113 out of 346 questions he 
has answered – or a third of his 
responses.
The analysis found out that 
Trump has played videos 
praising himself and his 
administration’s efforts three 
times, including one that was 
widely derided as campaign 
propaganda produced by White 
House aides.
Returning back to the 3 
November 2020 U.S. elections 
when Joe Biden and Trump 
will go head to head for the 

White House, currently, polls 
are showing Biden is leading. 
Worth mentioning is that Biden 
has called for the U.S. to return to 
the Joint Comprehensive Plan of 
Action (JCPOA).
Currently, the 10-poll average 
indicates that just under 50 
percent of Americans intend 
to back Biden while Trump’s 
support trails this by around 
five or six points. It is all too early 
who will win the U.S. elections 
given that despite losing the 
popular vote in 2016, Trump 
won the elections.
At least 47 countries have 
postponed elections due to 
the coronavirus outbreak, 
including Sri Lanka, the United 
Kingdom, France, and Ethiopia. 
In April South Korea went with 
its planned elections despite the 
contagion.
In 1864, the U.S. held a 
presidential election despite 
the country being in the midst 
of a civil war. During the 1918 
Spanish flu outbreak that killed 
about 675,000 people in the 
U.S. alone, the country went 
ahead with a mid-term vote, 
although the turnout was very 
low according to the New York 
Times.
A bill was passed in March 
in Hungary which handed 
Prime Minister Viktor Orban 
the power to rule by decree – 
definitely.
Lastly, if a second wave hits the 
U.S. it can give Trump special 
executive powers to put the 
country in another lockdown 
and cancel the elections and 
stick around for another while. 
Could Trump use the virus to 
stay indefinitely in power?

Iraq forms crisis desk to 
review agreement with US: 
Al-Kadhimi
 Newly-elected Iraqi Prime Minister Mustafa al-
Kadhimi says his cabinet has established a crisis 
desk to review the strategic agreement with the 
US on protecting the unity and sovereignty of 
Iraq.
Following his first Cabinet meeting, al-Kadhimi 
told reporters the group established a crisis desk 
consisting of foreign affairs experts.
Iraq and the US signed the Strategic Framework 
Agreement in 2008 based on a mutual 
cooperation between the two countries.
However, the country has been the scene of some 
terrorist activities lately by the US-sponsored 
takfiri groups.
The ISIL Takfiri terrorist group launched several 
attacks across Iraq earlier this month, killing a 
number of Iraqi fighters.
The resistance movements have warned that the 
deadly attacks were part of a US plot to bring the 
terrorists back to the country.

US ‘Bullying’ 
Jeopardizes UN 
Credibility: Iran’s 
Zarif
 Iran’s Foreign Minister Mohammad Javad Zarif 
warned that Washington’s “lawless bullying” 
against other countries will put the UN credibility 
at risk.
"On 2nd anniversary of US 'ceasing participation' 
in the #JCPOA, I urged @antonioguterres to hold 
US accountable for violating its duties & forcing 
others to do so, too," Zarif tweeted on Saturday.
He further warned that "lawless bullying 
jeopardizes" the United Nations' credibility 
and poses a threat to international peace and 
security.
Earlier in the day, Iran’s ambassador to the United 
Nations said the US government’s unilateral 
policies and addiction to inhumane sanctions 
against other nations have undermined the 
credibility of the UN and the rule of law.
The US has endangered multilateralism across 
the world through its contemptuous treatment 
of international organizations and international 
law, Majid Takht Ravanchi said in an address to a 
virtual meeting of the UN Security Council, held 
on Friday to mark the 75th anniversary of the end 
of World War II in Europe.
The Iranian ambassador said the UN was 
established as a center to be used by countries 
to coordinate their attempts to resolve 
international problems, but the US and 
some countries have undermined the world 
body’s credibility through their contempt 
and contravention of the international law 
and resorting to inhumane measures such as 
sanctions, to which their foreign policy has 
become addicted.

Politicizing Covid19-
Before the Covid19- pandemic I dreaded 
at my certainty that US President Donald 
Trump stands a good chance for re-election 
in November. However, Trump’s behavior 
and reactions have given me some hope. 
Can Trump administration’s poor response 
to the pandemic cost him the elections in 
November?
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 Russia to Go Ahead with Plans 
for Strengthening Army under 
Any Circumstances: Putin
 Russian President Vladimir Putin has congratulated the graduates 
of military academies upon Victory Day. The message was published 
on the Kremlin’s website on Sunday.
"We will go ahead with developing and improving our armed forces. 
Under any circumstance we will implement the plans for reinforcing 
all arms and services and equipping them with advanced weapons 
and other hardware, including strategic ones, unparalleled high 
accuracy and hypersonic systems, unmanned aerial vehicles and 

robotized combat systems," the message runs, TASS reported.
Putin stressed the need for enhancing the intensity of combat 
training and for practicing "new methods of cooperation by troops 
during snap checks with the use of the most advanced technologies 
that will determine the image of Russia’s Army and the Navy in the 
future.""It is a great honor and responsibility to start one’s career on 
the sacrosanct day of May 9, when our country and the whole world 
celebrate the 75th anniversary of the Great Victory, pay respects 
to the immortal heroism of the Soviet people, and the courage and 
valor of the Red Army’s soldiers and commanders, who defended 
the Motherland, quashed Nazism and saved humanity from slavery 
and extermination," Putin said, adding that the Russian army should 
be always prepared to provide an adequate response to any threats.

He expressed the certainty that 
the newly-commissioned 
officers would cope with 
their tasks professionally 
and decently. Putin 
promised to do his utmost 
to provide proper conditions 
for career military officers’ 
service and everyday life. Also, 
he thanked the teachers, who 
instructed future officers and taught 
them the basics of the "unwritten laws of military honor 
and comradeship."

Referring to the 
pandemic as a 
war and the virus 
as the ‘invisible 
enemy’ Trump 
declared himself 
as ‘wartime 
president’ in 
coronavirus battle 
in March.
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Launch 
of Iranian 
Satellite 
Marks 
Enemies’ 
Intelligence 
Defeat: Top 
General
The enemies of the 
Islamic Republic, 
the US in particular, 
have suffered a big 
intelligence defeat 
following the recent 
successful launch of 
an Iranian satellite 
into orbit, Chief of 
Staff of the Iranian 
Armed Forces Major 
General Mohammad 
Hossein Baqeri said.
Speaking at a 
military gathering in 
Tehran on Saturday, 
Major General Baqeri 
said the IRGC’s 
success to launch 
a multipurpose 
satellite into the orbit 
is an outstanding 
example of smart 
planning with 
reliable scientific and 
technical backings.
The launch of 
homegrown Noor 
satellite amid the 
outbreak of the 
novel coronavirus 
shows that while 
the Iranian Armed 
Forces are playing a 
role in the battle with 
COVID-19, they have 
not neglected the 
strategy of boosting 
the country’s power, 
the general added.
Major General Baqeri 
also hailed the 
satellite launch as a 
prelude to a shift in 
the balance of power 
in favor of the Iranian 
nation.
The great and 
h i s t o r i c a l 
achievement of 
Iran marked a big 
“intelligence defeat 
and scandal” for 
the enemies of Iran, 
particularly for the 
terrorist regime of 
the United States, the 
commander noted.
The IRGC 
successfully put 
Noor (light) into 
orbit on April 22. The 
homegrown satellite 
was launched with a 
three-stage satellite 
carrier, dubbed 
Qassed (messenger), 
from a launch pad in 
Dasht-e Kavir, a large 
desert in central Iran.
The satellite 
has been placed 
into an orbit 425 
kilometers above the  
Earth.
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Only sympathy with the Iranian 
people not likely to succeed; U.S 
Professor
Under international law and basic ethical principles, people should 
not be denied access to food and medicine,” Political Professor at 
Cornell University told ILNA. Matthew Anthony Evangelista said 
“The United States claims that its sanctions permit Iranian access to 
medicine, but the problem is the restrictions on financial transactions. 
Companies that sell food and medicine find it difficult to make 
the relevant payments without risking violating the US rules.”US 
Professor talked about the recent sanctions that Trump administration 
imposed against Iran and confirmed that it seems especially cruel 
for the US government to add additional sanctions during a period 
when Iranian people are suffering from the coronavirus.”“But the 
policy is consistent with the Trump administration’s approach to 

other countries, such as Venezuela, which it opposes—to apply more 
pressure when the country is weakened by disease, he added.   The 
U.S Political Professor pointed to the recent request of international 
organizations led by the National Iranian-American Council (NIAC) 
from Donald Trump to reduce the sanctions for 120 days in order to 
help the Iranian people cope with the virus, and said “It seems unlikely 
that Trump’s policies would find widespread support among the 
American people.”Asked about the future of US-Iran relations, he 
stressed that the main conclusion one can draw is that the animus 
against the Iranian government within the Trump administration has 
not diminished in the face of the humanitarian catastrophe that the 
pandemic has caused both of our countries. “On the contrary, Trump 
officials seem determined to increase the pressure on Iran, even as their 
response to the disease in the United States has proved inadequate 
and incompetent.”Matthew Evangelista who teaches courses in 
international and comparative politics believed that there is, however, 
some popular sympathy for the Iranian people expressed through calls 

t o 
reduce or lift sanctions to help 

deal with the coronavirus, but they are not likely to succeed.Referring 
to recent US politician’s statement about “substantially suspend 
sanctions”, he added “The signatories included mainly political 
figures on the left side of the political spectrum, such as Senators 
Bernie Sanders and Elizabeth Warren, and Representative Alexandria 
Ocasio-Cortez. 

News



Supreme Leader: West failed in management, 
social philosophy and moral during pandemic
Supreme Leader of the Islamic Revolution Ayatollah Seyyed Ali Khamenei 
said that the West has failed in management, social philosophy, and moral 
spheres in the fight against the coronavirus pandemic.
In a video call with the National Anti-Coronavirus Headquarters on Sunday 
morning, the Supreme Leader thanked the officials for their round-the-clock efforts 
in different cultural-social, medical, sanitary, scientific, management, and service-providing fields 
to fight the virus.He said that Iranians made a brilliant performance with their potent and patiently 
behavior and manifested the Iranian-Islamic culture, expressing condolences to all those who lost 
their loved ones because of the pandemic.

Iran is ready for a full prisoner 
exchange with the United 
States, Iranian government 
spokesman Ali Rabiei said."We 
are ready to exchange Iranian 
and American prisoners and 
we are prepared to discuss 
this issue but Americans have 
not responded yet," he added.
"We are worried about 
the safety and health of 
Iranians in jail ... We hold 
America responsible for 
Iranians` safety amid the 
new coronavirus outbreak," 
Rabiei confirmed.In a rare 
act of cooperation between 
two longtime foes, the United 
States and Iran swapped 
prisoners in 2019 - American 
graduate student Xiyue 
Wang, detained for three 
years on spying charges, and 
imprisoned Iranian stem-
cell researcher Massoud 
Soleimani, accused of sanction 
violations.

CALL TO PRAYER TIME IN ISFAHAN

WEATHER

 ISFAHAN
NEWS

Morning call to prayer : 
04:26:47  
Noon call to prayer : 
12:59:54  
Evening call to prayer: 
20:17:59 

2 0000 Rials

Iran ready to 
swap prisoners 
with US without 
preconditions
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In a leaked conference call with former 
members of his administration, the 
ex-president said: "What we're fighting 
against is these long-term trends in 
which being selfish, being tribal, being 
divided, and seeing others as an enemy 
- that has become a stronger impulse in 
American life."
Mr. Obama said that the world's response 
to the COVID-19 outbreak had been 
"anemic and spotty", Sky News reported.
Although he said the fallout from 
coronavirus in the US would have been 
bad "even with the best of governments", 
he added: "It has been an absolute 
chaotic disaster when that mindset - of 
'what's in it for me' and 'to heck with 
everybody else' - when that mindset is 
operationalized in our government."
The former president also vowed he will 
be "campaigning as hard as I can for Joe 
Biden" ahead of November's election.
With more than 75,000 deaths, the US 
has had more fatalities from COVID-19 

than any other country. Almost 1.3 
million people have been infected there 
so far.
Mr. Obama has made few public 
comments about America's response 
to the pandemic, even as Mr. Trump 
accused his administration of failing to 
stockpile supplies.
White House spokeswoman Kayleigh 
McEnany has described Mr. Trump's 
handling of the coronavirus as 
"unprecedented" - and claimed the 
president's actions have helped save 
American lives.
"While Democrats were pursuing a sham 
witch hunt against President Trump, 
President Trump was shutting down 
travel from China. While Democrats 
encouraged mass gatherings, President 
Trump was deploying PPE, ventilators, 
and testing across the country," she said.
Polls suggest that the race between 
Donald Trump and Joe Biden is 
tight, with just six months to go until 
Americans cast their vote.
Mr. Obama's remarks were first 
reported by Yahoo News, and the 
former president's office has declined to 
comment on the leak.

More People Think UK Has 
Handled Coronavirus Worse 
than Spain, Italy, Poll Shows
More people in Britain now believe the UK has performed 
worse than Italy, Spain and France in the Covid-19 crisis 
than say it has done better than its European neighbors, 
according the latest Opinion poll for the Observer.
The data shows that only the United States is judged by a 
majority of people in the UK to have fared worse. While 
two weeks ago more people thought that the UK had done 
better than Italy and Spain, now the reverse is the case.
The findings come after a week in which the Office for 
National Statistics (ONS) reported that the UK had the 
highest total of deaths from Covid-19 of any European 
nation.
The ONS said 29,648 deaths had been registered in 

England and Wales with Covid-19 mentioned on the 
death certificate by 2 May. With the addition of the official 
death figures for Scotland and Northern Ireland, this took 
the total to 32,313 – the highest of any country in Europe, 
The Guardian reported.
While ministers have been keen to point out that 
international comparisons are difficult to make, it 
appears that the rise of the UK death toll above those 
of other nations has shifted public opinion about the 
effectiveness of the UK response.
Two weeks ago, when Opinion asked people whether the 
UK had responded better or worse than Italy, 30% said it 
had done better and 22% worse. When asked the same 
question between Tuesday and Thursday of last week, 
29% said the UK had done worse and 25% better. There 
was a similar turnaround in relation to Spain with 29% 
believing the UK had handled things worse and 22% 
better in the latest poll.

Fauci, the director of the National Institute 
of Allergy and Infectious Diseases and 
a leading member of the task force, has 
become nationally known for his simple 
and direct explanations to the public 
about the coronavirus and COVID-19, the 
disease it causes. Also quarantining are 
Dr. Robert Redfield, director of the Centers 
for Disease Control and Prevention, and 
the commissioner of the Food and Drug 
Administration, Stephen Hahn.
Fauci’s institute said that he has tested 
negative for COVID-19 and will continue 
to be tested regularly. It added that he is 
considered at “relatively low risk” based 
on the degree of his exposure, and that he 
would be “taking appropriate precautions” 
to mitigate the risk to personal contacts 
while still carrying out his duties. While he 
will stay at home and telework, Fauci will go 
to the White House if called and take every 
precaution, the institute said.
Redfield will be “teleworking for the next 
two weeks” after it was determined he had a 
“low risk exposure” to a person at the White 
House, the CDC said in a statement Saturday 
evening. The statement said he felt fine and 
has no symptoms, AP reported.
Just a few hours earlier, the Food and Drug 
Administration confirmed that Hahn had 
come in contact with someone who tested 
positive and was in self-quarantine for the 
next two weeks. He tested negative for the 
virus.
All three men are scheduled to testify 
before a Senate committee on Tuesday. 
Sen. Lamar Alexander, R-Tennessee, the 
chairman of the panel, said the White House 
will allow Redfield and Hahn to testify by 
videoconference, a one-time exception to 
the administration’s policies on hearing 

testimony. The statement was issued before 
Fauci’s quarantine was announced.
Vice President Mike Pence’s press secretary 
tested positive for the coronavirus on 
Friday, making her the second person who 
works at the White House complex known 
to test positive for the virus this week. White 
House officials had confirmed Thursday 
that a member of the military serving as one 
of Trump’s valets had tested positive for 
COVID-19 on Wednesday.
President Donald Trump, who publicly 
identified the affected Pence aide as 
spokeswoman Katie Miller, said he was “not 
worried” about the virus spreading in the 
White House. Nonetheless, officials said 
they were stepping up safety protocols for 
the complex.
Miller had been in recent contact with 
Pence but not with the president and had 
tested negative a day earlier. She is married 
to Stephen Miller, a top Trump adviser. The 
White House had no immediate comment 
on whether Stephen Miller had been tested 
or if he was still working in the White House.
The CDC and FDA would not disclose the 
identity of the person who had tested 
positive and with whom the agency leaders 
had come in contact.
Redfield sought to use the exposure as a 
teachable moment. The CDC statement 
said if he must go to the White House to 
fulfill any responsibilities as part of the 
coronavirus task force, he will follow CDC 
practices for critical infrastructure workers. 
Those guidelines call for Redfield and 
anyone working on the task force to have 
their temperature taken and screened for 
symptoms each day, wear a face covering, 
and distance themselves from others.
Trump has resisted wearing a mask, and 
in a meeting with the nation’s top military 
leaders Saturday evening, he did not wear a 
mask during the brief portion that reporters 
were allowed to view. The generals around 
Trump also did not wear a mask, but 
participants did sit a few feet away from 
each other.

Barack Obama Describes Trump's Handling 
of Pandemic as A 'Chaotic Disaster'

Fauci among Three Members of US Virus 
Task Force to Quarantine

Barack Obama has described Donald Trump's handling 
of the coronavirus pandemic as a "chaotic disaster".

Three members of the White House coronavirus task 
force, including Anthony Fauci, placed themselves in 
quarantine after contact with someone who tested positive 
for COVID19-, another stark reminder that not even one of 
the nation’s most secure buildings is immune from the virus.

President 
Donald Trump, 
who publicly 
identified 
the affected 
Pence aide as 
spokeswoman 
Katie Miller, 
said he was 
“not worried” 
about the virus 
spreading in the 
White House. 
Nonetheless, 
officials said 
they were 
stepping up 
safety protocols 
for the complex.

"While 
Democrats 
were pursuing a 
sham witch hunt 
against President 
Trump, President 
Trump was 
shutting down 
travel from China. 
While Democrats 
encouraged 
mass gatherings, 
President Trump 
was deploying 
PPE, ventilators, 
and testing 
across the 
country,"



درخواست وام مسکن اینترنتی شد
ثبت درخواست تسهیلات خرید، ساخت و جعاله مسکن بدون حضور در شعب بانک مسکن میسر شد.

پایگاه خبری بانک مسکن - هیبنا، اعلام کرد: بانک مسکن در راســتای مشتری مداری و صرفه جویی در 
وقت متقاضیان تسهیلات، اقدام به راه اندازی سامانه ثبت درخواست غیرحضوری تسهیلات به منظور تامین 
نیازهای ضروری از قبیل خرید مسکن، فروش اقساطی ناشی از مشارکت مدنی و جعاله کرده است. متقاضیان 

می توانند قبل از مراجعه به شعبه نسبت به ثبت درخواست خود اقدام و پس از آگاهی از ضوابط تسهیلات قابل 
دریافت، برای پیگیری درخواست و تکمیل مراحل با تعیین وقت قبلی به شعبه انتخابی مراجعه کنند.

متقاضیان تسهیلات با مراجعه به سایت و انتخاب منوی »خدمات الکترونیکی«، »سایر خدمات الکترونیکی«، »ثبت 
درخواست تسهیلات« وارد سامان مربوطه شــوند. چنانچه متقاضی در نوبت اول مراجعه است، باید در این صفحه با ثبت 

اطلاعات خود نسبت به فرایند ثبت نام اولیه اقدام کند. الزامی وجود ندارد که متقاضی، مشتری قبلی دارای حساب نزد بانک مسکن 
باشد. متقاضی تسهیلات باید در این مرحله اطلاعات نوع تقاضای تسهیلاتی خود را وارد کنند، به این معنا که مشخص کند اولا تسهیلات مورد 
تقاضای او از نوع خرید، ساخت یا جعاله است و ثانیا باید محل تسهیلات را نیز از میان گزینه های موجود انتخاب کند. این گزینه ها شامل اوراق 

گواهی حق تقدم، انواع حساب های پس انداز مسکن نظیر صندوق یکم و حساب پس انداز مسکن جوانان، بدون سپرده و مسکن مهر است. 

هزینه بخشی از بلیت های رجا هنوز به مسافران برگردانده نشده است
رئیس هیئت مدیره شــرکت رجا گفت: تا امروز درصد قابل توجهی از هزینه بلیت های خریداری شده به 

مسافران برگشت داده شد ولی به دلیل ضرر و زیان مالی شرکت هنوز تعدادی از مسافران طلبکار هستند.
علیرضا محمودی درباره اجرای پروتکل های بهداشــتی در قطارهای مسافری گفت: از همان آغاز اجرای 
این طرح، پروتکل های بهداشتی مختلفی را به صورت دقیق اجرا کردیم و برای پیشگیری از شیوع کرونا 

در قطارهای مسافری رجا، طرح فاصله گذاری اجتماعی به شیوه جدید طراحی شده است که بر اساس آن 
حداکثر ظرفیت هر کوپه به جز هنگامی که اعضای یک خانواده در کنار هم می نشینند، حداکثر دو نفر در نظر 

گرفته شده است.رئیس هیئت مدیره شرکت رجا با اشاره به هزینه هایی که به شرکت تحمیل شده است گفت: طبق 
آخرین گزارش ها از ابتدای شیوع کرونا تا امروز در مجموع حدود ۵۰ میلیارد تومان وجه را باید به مسافران باز می گرداندیم که 

بخش زیادی از این مبالغ مربوط به بلیت هایی می شود که مسافران لغو کردند و ما بر اساس دستور راه آهن باید ۱۰۰ درصد وجه دریافتی را مسترد 
می کردیم که تا امروز درصد قابل توجهی از این ارقام برگردانده شده است، ولی به دلیل ضرر و زیان مالی شرکت در اثر کاهش حجم سفرها هنوز 
تعدادی از مسافران از آژانس ها و سرویس های اینترنتی فروش بلیت طلبکار هستند که امیدواریم در هفته های آتی بتوانیم با تأمین وجه برای 

سامانه های فروش، پرداختی بلیت های استردادی به مسافران نیز کامل شود.

اقتصاد آنلاین
گــزارش
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 بسیاری از 
کارشناسان تاکید 
داشتند که اجرای 

این استانداردها در 
شرایط فعلی مناسب 
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پاسخ وزیر ارتباطات 
به سوالی درباره »علت 
آشفتگی بازار موبایل« 

از احتکار تا کاهش 
واردات

وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات 
کاهــش واردات به دلیــل تعطیلی 
کارخانه های تولیدی در کشورهای 
تولیدکننــده ای مثل کــره جنوبی 
و چین و احتمال احتــکار بعضی از 
گوشی های وارداتی را دلیل آشفتگی 

بازار موبایل دانست.
به دلیل شــیوع کرونا در جهان و از 
یک طرف خانه نشــینی مــردم و از 
طرف دیگــر تعطیلی بســیاری از 
تولیدکنندگان گوشی، ساخت این 
کالا با مشکلاتی همراه شده و در ایران 
هم مشکل واردات به این معضلات 
اضافه شد. همچنین در حالی که ادامه 
تعطیلی مراکز آموزشی و به تبع آن 
تمرکز بر آموزش آنلاین در دانشگاه ها 
و استفاده از اپلیکیشن های آموزشی 
توسط دانش آموزان تقاضای موبایل 
را در بازار افزایش داده، کمبود جهانی 
کالا، بالا رفتن نرخ ارز و بسته شدن 
مرزها و محدودیت هــای ترانزیتی 
برای واردات، منجر به گرانی این کالا 

شده است.
در این راستا یکی از کاربران توییتر 
از وزیر ارتباطات درباره بازار آشفته 
موبایل پرسید. او به مشکل تخصیص 
ارز و ثبت سفارش اشاره کرده و گفت 
در بازار دبی قیمــت برندها چندان 
تغییری نکرده اما در بازار ایران بعضی 
از مدل های پرفروش تا ۱۰۰ درصد 

هم افزایش قیمت داشته است.
در پاسخ به این اظهارات، محمدجواد 
آذری جهرمــی -وزیــر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات- گفت: از وزیر صمت 
می پرسم، اما احتمالا به دلیل تعطیلی 
کارخانه های تولیدی در کشورهای 
تولیدکننده ای مثــل کره جنوبی و 
چین، واردات کاهش دارد. البته تا دو 
روز پیش، آمار واردات نشان می داد 
که ۱.۴ میلیون گوشی وارد شده که 
روشن نشده اســت. شاید کمی هم 

احتکار باشد، البته اطمینان ندارم.
این در حالی که است که فعالان بازار 
موبایل معتقدند قیمت گوشی متاثر از 
چند پارامتر است که در این مدت این 
پارامترها با مشکل روبه رو و باعث شده 
ورود کالا و عرضه موبایل کم شــود. 
از طرفی اگر بانــک مرکزی و وزارت 
صمت امکان تخصیــص ارز و ثبت 
سفارش را برای واردات گوشی فراهم 
کنند، بخشــی از این مشکلات که 
مربوط به واردات است، حل می شود.

با وجود ایــن، فعالان بــازار موبایل 
معتقدند در شــرایطی که به دلیل 
شیوع کرونا در جهان، کارخانه های 
تولیدکننده با مشکل مواجه شدند و یا 
مشکلات مربوط به حمل و نقل مانع 
ارسال کالا شده، حتی درصورت حل 
مشکلات داخلی هم قیمت گوشی 
به دوران قبل از کرونا برنمی گردد و 
تنها درصورتی که شرایط در جهان 
عادی شــود، می توان انتظار داشت 
که بازار موبایل هــم به حالت عادی 

خود برگردد.
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حذف خودروهــای فاقد 
اســتانداردهای ۸۵گانه از 
جمله خانواده پراید و پژو 
۴۰۵ جی ال ایکس از چرخه 
تولید قصه تکراری است که 
از سال ها پیش مورد بحث 
قرار گرفته اما هیچ گاه این 
وعده به عمل تبدیل نشــد؛  در سال۹۶ 
رییس سازامان ملی استاندارد از افزایش 
استانداردهای خودرویی از ۵۵ به ۸۵ مورد 
خبر داد و تاکید کرد که خودروهای فاقد 
این استانداردها باید از چرخه تولید حذف 

شوند.
طبق زمان بندی که صــورت گرفته بود 
تا ابتــدای دی ماه ســال۹۶، ۶۱ مورد از 
اســتاندارد خودرو باید اجرایی می شد و 
پس از آن تا ابتدای تیر ماه سال۹۷ دو مورد 
به اســتاندارد های قبلی اضافه می کردند 
و در نهایت با افزودن ۲۲ مورد استاندارد 
خودرویی دیگر تا دی ماه سال۹۷، تعداد 
استانداردهای اجباری خودروهای سواری 
به ۸۵ مورد افزایش می یافت اما اجرای این 
برنامه به رغم اصرار سازمان ملی استاندارد، 
با تشدید تحریم های آمریکا علیه ایران به 

حاشیه رفت.
ایــن موضــوع در ســال۹۸ و با پشــت 
سرگذاشــتن محدودیت های ناشــی از 
تحریم مجددا تکرار شــد و حتی قرار بود 
تیبا که به لحاظ قیمتی به پراید نزدیک تر 
است جایگزین این خودرو شود اما باز هم 
با تلاش خودروسازان و وزارت صمت این 
موضوع تا پایان سال به تعویق افتاد، این 
در حالی است که نیره پیروزبخت، رییس 
سازمان ملی استاندارد در اواخر این سال 
بر ضرورت اجرای استانداردهای ۸۵گانه 
از خرداد ماه سال۹۹ تاکید و اعلام کرد که 
از موضع خود در برابر اجرای این موضوع 

کوتاه نخواهد آمد.

   از سازمان اســتاندارد اصرار، از 
وزارت صمت انکار

امســال نیز همزمان با فرارسیدن زمان 
اجــرای تعهــد خودروســازان موضوع 
استانداردهای ۸۵گانه و استاندارد یورو۵ 
مجددا داغ شد؛ طبق مصوبه شورای عالی 
استاندارد قرار شــد تولید پژو ۴۰۵ جی 
ال ایکس از ابتدای خرداد ۹۹ و تولید پراید 
مدل ۱۳۱ نیز تا پایان تیر ۹۹ متوقف شود، 
اما این بار هم به دلیل شیوع ویروس کرونا و 
مشکلات ناشی از آن حذف این خودروها با 
اما و اگرهایی همراه شد تا جایی که وزارت 
صمت میانجی گری کــرد و به رغم اصرار 
سازمان ملی استاندارد و  محیط زیست بر 
اجرای استانداردهای ۸۵گانه، وزیر صنعت 
با ارسال نامه ای به معاون اول رییس جمهور 
خواستار به تعویق انداختن مجدد اجرای 

استاندارد های خودرویی شد.
البته در این راســتا وحید مرندی، معاون 
نظارت بر اجرای استاندارد سازمان ملی 

استاندارد ایران صراحتا اعلام کرد که این 
سازمان هیچ برنامه ای برای تمدید زمان 
اجرای استانداردهای ۸۵ گانه خودروسازان 
به دلیل شــیوع ویروس کرونا ندارد و بر 
مبنای دستورالعمل شورای عالی استاندارد 
و طبق زمان مقررعمل خواهد کرد، سازمان 
محیط زیست هم نیز بر اجرای استاندارد 

یورو۵ تاکید کرد.
در این رابطه بسیاری از کارشناسان تاکید 
داشتند که اجرای این اســتانداردها در 
شرایط فعلی مناسب نیست؛ امیرحسین 
کاکایی یکی از کارشناسان مخالف اجرای 
این سیاســت ها در زمان فعلی است، وی 
پیش تر در گفت و گو با اقتصادآنلاین اظهار 
کرده بود که اجرای استاندارد یورو۵ نیاز به 
قطعات هایتک دارد که با توجه به شرایط 
تحریمی، شرکت های هایتک با ما قطع 
ارتباط کرده اند؛ البته خودروسازان موفق 
به داخلی سازی قطعات هایتک شده اند 
و تنها بخشــی از نیاز داخــل را از طریق 
واردات تامین می کنند امــا به طور کل 
تمام این اقدامات در حد نمونه انجام شده 
و خودروسازان به خاطر مشکلات مالی و 
تحریمی توانایی تولید انبوه این قطعات 

را ندارند.
به گفته این کارشــناس خــودرو اجرای 
استاندارد آلایندگی منجر به کاهش تیراژ 
خودرو و حتی متوقف شدن برخی خطوط 
تولید خواهد شد؛ بنابراین در این شرایط 
که تولیدمان در وضعیت مناســبی قرار 
ندارد اجرای این استاندارد ها، صنعت و بازار 
خودرو را با چالش جدی همراه خواهد کرد.

  حذف پراید زودتر از موعد مقرر
چهارم اردیبهشت ماه امسال سلیمانی، 

مدیرعامل ســایپا از توقف خط تولید دو 
مدل خودرو پراید خبر داد و گفت: با تولید 
آخرین پراید ۱۱۱ از محصولات خانواده 
X۱۰۰ ،  تولید دو مــدل ۱۳۲ و ۱۱۱ از 
مجموع سه مدل خودروهای سواری پراید 
برای همیشه از سبد محصولات سایپا در 

بازار ایران خارج شد.
مدیرعامل سایپا در آن زمان اعلام کرد» 
قرار بود تولید پرایــد ۱۱۱ برای تحویل 
به مشــتریانی که این خودرو را پیش تر 
خریداری کرده  بودند، تا پایان اردیبهشت 
ماه ادامه داشــته باشــد اما بــا توجه به 
برنامه ریزی ها و افزایش تولید در ماه های 
پایانی ســال، زودتر به تیــراژ مورد نظر 
رســیدیم و حدود یک ماه قبل از برنامه 
اعلام شده توقف تولید پراید۱۱۱ را اعلام 
می کنیــم؛ در خصوص پرایــد ۱۳۲ نیز 
همین اتفاق رخ داد و موفق شــدیم ۱۵ 
دی ماه سال گذشته و ۱۵روز پیش از موعد 
قبلی، تعهدات خود در قبال مشتریان انجام 

داده و تولید پراید ۱۳۲ را متوقف کنیم.«
در این راســتا حســن کریمی سنجری 
کارشناس دیگر بازار خودرو با انتقاد از این 

اقدام بیان کرده بود که در شرایط فعلی که 
تیراژ خودرو کاهش پیدا کرده و باید میزان 
تولید را افزایش دهیــم، حذف خودروی 
پرتیراژی همچون پراید کار درستی نبود 
چراکه فعلا جایگزین مناسبی برای این 
خودرو وجود ندارد و حذف این خودروی 
پرتقاضا که با سطح درآمد مردم سازگاری 
بیشــتری دارد، بازار خودرو را ملتهب تر 

خواهد کرد.

  پراید یک شبه ۹0میلیون شد
با اعلام خبر حذف این خودرو از چرخه 
تولید، پیش بینی کارشناسان درمورد 
افزایش قیمت این خودرو محقق شد 
و پراید یک شــبه از ۶۰میلیون به ۹۰ 
میلیون تومان صعود کرد که البته در 
برخی سایت های خرید و فروش خودرو 
قیمت تا ۱۰۰میلیون تومان هم پیش 
رفته بود؛ البته لازم به ذکر اســت که 
منشــا اصلی این افزایش قیمت تعلل 
مســئولان در قیمت گذاری خودرو و 
کاهش عرضه خودروســازان بود که با 
جرقه خبر حذف پراید از چرخه تولید 

شعله ور شد.

  احتمال بازگشت پراید به خط 
تولید

در همین راســتا، روز گذشته مهدی 
صادقی نیارکی سرپرست معاونت امور 
صنایع وزارت صنعت با اشاره به نوسانات 
بازار خودرو و سوء استفاده سوداگران 
از فضای فعلی بازار، از بررســی تداوم 
تولید پراید مدل ۱۳۱ با حضور مراجع 
تصمیم گیر تا ساماندهی بازار خودرو 
خبر داده که البته این موضوع خلاف 

مصوبه شورای عالی استاندارد است.
بر اســاس این گزارش، حذف پراید در 
کنار معایب ذکر شده مزایای بسیاری 
از جمله ترغیب خودروسازان به تولید 
خودروهای جایگزین با کیفیت، تلاش 
برای افزایش تیراژ خودرو، ســرآغازی 
برای حذف خودروهایی با آلایندگی بالا 
و حرکت در مسیر کاهش آلودگی هوا 
را در پی دارد اما با این حال باید دید که 
قصه تکراری حذف پراید از چرخه تولید 

در سال۹۹ محقق خواهد شد یا خیر.

بازخوانی قصه قدیمی حذف پراید از چرخه تولید

پراید دُردانه تحریم می شود؟
اگرچه ادامه تولید پراید با توجه به فقدان استانداردهای کافی 
آن خلاف نظر برخی مســئولان از جمله رییس سازمان ملی 
استاندارد و سازمان محیط زیست است اما بسیاری معتقدند که 
توقف تولید این خودرو در شرایط فعلی اقدام درستی نیست، 
چراکه نه تنها این خودرو از نظرقیمت با درآمد مردم تناسب 
بیشتری دارد بلکه حذف این خودروی پرتیراژ از چرخه تولید، 
آن هم در شرایطی که تولید خودروسازان کاهش یافته، منجر 

به افت چشمگیر تولید خواهد شد.

بین المللاشتغال

پیش بینی افزایش ۵00 هزار تومانی حق مسکن کارگران
یک کارشناس روابط کار با تاکید بر اینکه حق مسکن کارگران در شورای عالی کار بیش از ۲00 هزار تومان تصویب خواهد شد، 
گفت: شورای عالی کار باید فاصله بین دستمزد مصوب شده برای کارگران تا رقم ۲.۸ میلیون تومان را جبران کند تا رضایت جامعه 

کارگری نسبت به دستمزد سال ۱۳۹۹ جلب شود.

حمید حاج اسماعیلی با اشاره به فرمایشات اخیر مقام معظم رهبری در خصوص لحاظ نشدن نظر کارگران در مصوبه دستمزد و تنظیم مقررات 
مربوط به آن با نگاهی عادلانه اظهار کرد: در فرمایشات رهبری چند نکته اساسی قابل توجه بود؛ اول انتقاد جامعه کارگری نسبت به آنچه که در 
شورای عالی کار و در خصوص تعیین دستمزد اتفاق افتاد و نارضایتی کارگران را به دنبال داشت که در تاکیدات مقام معظم رهبری نیز آنچه در 

تعیین دستمزد صورت گرفته به دلیل لحاظ نشدن نظرات کارگران در مصوبات، خلاف رویه های قانونی است.

   عدم رعایت دو مولفه ماده ۴۱ در تعیین حداقل مزد
وی ادامه داد: برخی از ایراداتی که نسبت به مصوبه دستمزد وارد شد به عدم رعایت ماده ۴۱ قانون کار بر می گشت. بر اساس این ماده قانونی، دو 
مولفه نرخ تورم و سبد معیشت باید مبنای تعیین حداقل مزد باشد. در حالی که طی سالهای گذشته شاهد بودیم که نرخ تورم در زمان تعیین دستمزد 
رعایت می شد متاسفانه امسال تعیین حداقل مزد خلاف نرخ تورم اسفند سال گذشته که بالای۴۰ درصد بود اتفاق افتاد و افزایش آن ۲۱ درصد 

تصویب شد که از این جهت وفق مقررات در خصوص تعیین دستمزد حرکت نکردیم.
این کارشناس روابط کار تصریح کرد: سبد معیشت خانوار به عنوان دومین مولفه در تعیین دستمزد حایز اهمیت است و متاسفانه رقم ۴ میلیون و 
۹۴۰ هزار تومانی که کمیته دستمزد شورای عالی کار به عنوان هزینه ماهانه سبد معیشت خانوارها تعیین کرده بود نیز در شورای عالی کار مورد 

توجه قرار نگرفت.
حاج اسماعیلی افزود: دومین مساله در خصوص انتقاد مقام معظم رهبری نسبت به عدم مراعات قانونی، بحث سه جانبه گرایی است. به طور معمول 
در بحث های سه جانبه افراد مشارکت می کنند و اثرگذارند ولی اگر قرار باشد افراد حضور یابند ولی نظر آنها و امضای آنها تاثیر نداشته باشد اسمش 
سه جانبه گرایی نیست و مشارکت بی اثر است. در صورتی که دولت در سالهای قبل رضایت کارگران را می گرفت و دستمزد را به شکل منعطف 
تری تصویب می کرد بنابر این اگر در شورای عالی کار صندلی در اختیار کارگران قرار دادیم، حقشان است که نظراتشان لحاظ شود و نسبت به 

مصوبات رای بدهند.
وی با تاکید بر اینکه افزایش حق مسکن کارگران قطعا بیش از ۲۰۰ هزار تومان خواهد بود، پیشنهاد کرد: شورای عالی کار آن مقداری که تفاوت دارد 

با حداقلی که مجلس برای کارمندان تعریف کرده و حدود ۵۵۰ هزار تومان می شود را به عنوان حق مسکن کارگران افزایش دهد.
به گفته وی حق مسکن و بن خواربار جزو دریافتی همه کارگران است که باید به آنها پرداخت شود و اگر کمک هزینه مسکن تا ۵۰۰ هزار تومان 

افزایش یابد، هم به مصوبه مجلس در خصوص حقوق کارمندان نزدیک می شویم و هم رضایت جامعه کارگری جلب می شود. 

بازگشت ایرلاین ها به حالت عادی
 ۵ سال طول می کشد !

مدیر ارشد اجرایی شرکت هواپیماسازی بوئینگ به تازگی در خصوص آینده صنعت هوایی در جهان ابراز امیدواری و 
خاطر نشان کرد که رشد ترافیک هوایی ایرلاین ها حدود پنج سال به طول خواهد انجامید.

دیوید کالهون، مدیر ارشد اجرایی شرکت هواپیماسازی بوئینگ به تازگی در گفت وگو با گزارشگر فاکس نیوز خاطر نشان کرده است 
که انتظار می رود شرکت های هواپیمایی قادر خواهند بود با عبور از بحران پاندمی کرونا به تدریج به حالت عادی بازگردند که این کار 

احتمالاً تا پنج سال آینده به طول خواهد انجامید.
بر اساس گزارش وب سایت simpleflying، وی همچنین در خصوص آینده صنعت هوایی سودآوری های مختلف را در سراسر 
جهان ابراز امیدواری کرد و گفت: با اینکه وضعیت و ترافیک هوایی در چند ماه گذشته تحت تاثیر شیوع گسترده و همه گیری ویروس 
خطرناک و مرگبار کرونا به شدت افت پیدا کرده و تقاضای مشتریان برای سفرهای هوایی و پرواز ایرلاینها به مقاصد مختلف جهان 
نزدیک به صفر رسیده است، اما به نظر می رسد که با عادی شدن شرایط و برداشته شدن محدودیت های جدی و سخت گیرانه دولت 

ها، به تدریج روندی صعودی را در پیش خواهد گرفت حداقل پنج سال طول خواهد کشید.
همزمان با شروع گسترده و شــیوع ویروس کرونا در کشورهای مختلف جهان بســیاری از ایرلاین ها به منظور جلوگیری از انتشار 
بیشترین ویروس و همچنین حفظ سلامت و بهداشت جامعه، پروازهای خود به مناطق گسترده ای از جهان که هم اکنون با کرونا به 
شدت درگیرند، را تا اطلاع ثانوی لغو کرده و به حالت تعلیق درآورده اند. همین لغو پروازها موجب شده که شرکت های هواپیمایی 
 ضرر و زیان های مالی گسترده ای را متحمل شــوند و بســیاری از خطوط هوایی پرتردد و درآمدزایی آنها به حالت غیرفعال تغییر

 حالت دهد.
 بسیاری از هواپیماها نیز هم اکنون در فرودگاه های بزرگ و پر تردد جهان زمین گیر شده اند.

همه این مسائل موجب شده که بسیاری از کارشناسان و تحلیلگران فعال در حوزه هوانوردی، صدمات وارده از سوی شیوع ویروس 
کرونا بر صنعت هوانوردی و گردشگری را به حادثه تروریستی ۱۱ سپتامبر به برج های دوقلوی ایالات متحده آمریکا تشبیه کنند که 
البته به عقیده آنها آسیب های این ویروس خطرناک به مراتب بسیار بیشتر و گسترده تر خواهد بود به گونه ای که انتظار می رود شیوع 

کرونا در جهان عنوان بزرگترین کابوس برای ایرلاین ها را به خود اختصاص دهد.
کارشناسان سازمان هوانوردی بین المللی غیرنظامی ایکائو )ICAO( و سازمان حمل و نقل هوایی یاتا )IATA( نیز با انتشار گزارش 
های مفصل، در خصوص ضرر و زیان های مالی گسترده شرکت های هواپیمایی در سراسر جهان تحت تاثیر شروع ویروس کرونا به 

شدت ابراز نگرانی کرده بودند.
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شرکتهایدانشبنیانبهکمکصنعتبرقکشورمیآیند
با اعلام نیازمندی های صنعت برق از سوی توانیر، از شرکت های دانش بنیان، فناور و استارتاپ های سراسر 

کشور که در این زیست بوم فعال هستند دعوت شده تا در رفع این نیازمندی ها مشارکت داشته باشند.
 از سوی شرکت مدیریت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق ایران »توانیر«اولویت های پژوهشی این شرکت 
در بخش انتقال برق اعلام شد که از جمله این نیازهای فناورانه می توان به مواردی چون »دستیابی به دانش 

فنی دستگاه اسپکتروسکوپی«، »دستگاه اندازه گیری پاسخ فرکانسی«، »دستگاه اندازه گیری پارامترهای 
پلاریزاسیون عایقی« اشاره کرد.

در این راستا معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، شرکت های دانش بنیان و فناور را ترغیب کرده است تا توان 
فنی خود را برای توسعه فناوری های مورد نیاز صنعت برق به کار ببرند.

پیش از این در مراسم امضای تفاهم نامه همکاری با عنوان توسعه زیست بوم نوآوری و فناوری حوزه آب و برق، میان سورنا ستاری معاون علمی و 
فناوری رییس جمهوری و رضا اردکانیان وزیر نیرو، بر افزایش تولید محصولات »ایران ساخت« در حوزه آب و برق تاکید شده بود.

ستاری معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری تاکید کرده بود که ظرفیت های خوبی در حوزه آب و برق برای فعالیت شرکت های دانش بنیان 
وجود دارد و  بازار فوق العاده این حوزه پذیرای فعالیت این شرکت ها و ایده های نیروی جوان است.

 به کمک نرم افزارها می  توانند 
شرایط را بهبود بخشیده و 

به همین خاطر برای آنها این 
موضوع کاملا حیاتی خواهد بود

،،
فرصت امروز

گـــزارش
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OneNote-1 
هیچ فهرستی از بهترین 
نرم افزارها بدون حداقل 
یــک نماینــده از برنــد 
کامــل  مایکروســافت 
نخواهد بود. در این رابطه 
OneNote را می توان 
به عنــوان دفترچه یادداشــت خود با 
انواع امکانات متنــوع، در نظر گرفت. 
خوشبختانه نسخه تلفن همراه آن نیز 
وجود داشــته و این امــر کار را راحت 
کرده اســت. علی رغم امکانات متنوع 
برای درج انواع محتواها، تعامل بسیار 
خوب با سایر نرم افزارهای این شرکت 
نظیر اکسل، باعث شده است تا سهولت 
کار با آن بسیار بالا باشــد، با این حال 
برای اســتفاده از تمامی امکانات آن، 
توصیه می  شود که فیلم های آموزشی 
را مشاهده کنید. در نهایت با این برنامه 
مدیریت پروژه ها نیز ســاده تر خواهد 

بود.

Slack-2 
ایمیل و تماس تلفنی ابــدا نمی تواند 
گزینه-های کافــی برای ارتباط کاری 
باشــند. به همین خاطر به یک برنامه 
جامع تر با امنیت بالا نیاز است که در 
این رابطه اسلک، بهترین گزینه حال 
حاضر محسوب می شــود. در نهایت 
شما پس از ایجاد یک تیم، می توانید 
گروه های شرکت های دیگر را نیز در 
خود ادغام کنید. درواقع این برنامه نیز 
امکانات متنوعی داشــته و توصیه می 
شود که قبل از استفاده، جست وجوی 
لازم برای پیداکــردن امکانات و نحوه 

کار آن را انجــام دهید. همچنین برای 
انواع تلفن های همراه نیز اپلیکیشــن 

آن وجود دارد.

Trello-3 
بدون شک مدیریت اقدامات تیم شرکت 
و پیگیری وظایف آنها امری ســخت 
است. با این حال این نرم افزار به کمک 
مدیران آمده و امــکان نظارت بهتر را 
فراهم ساخته اســت. در نهایت با این 
برنامه شما می توانید افراد تیم را سریعا 
نسبت به آخرین تغییرات، آگاه کنید. 
محیط کاربری آن کاملا ســاده بوده و 
بدون هیچ گونه آموزشی می توانید از 

آن استفاده کنید.

Dropbox-4 
به اشتراک گذاشــتن محتواها، یکی 
از اقدامات ســخت خصوصا در رابطه 
با موارد پرحجم محســوب می شود. 
تحت این شــرایط فضای ابری، گزینه 
ای بسیار مناســب خواهد بود. درست 
بــه مانند تمامــی نرم  افزارهــای این 
فهرست، اپلیکیشن آن نیز برای انواع 
سیستم های عامل وجود دارد. امنیت 
بالا در کنــار امکان ایجــاد تیم بدون 
محدودیت تعداد اعضا، از دیگر مزیت 

های آن محسوب می شود.

360 Invoice-5 
این امر که داده های شــما نظم خوبی 
را داشته باشد، امکان استفاده از آنها را 
مهیاتر خواهد کرد. درواقع در بسیاری 
از شرکت ها، پایگاه داده خوبی وجود 
دارد با این حال به نظم آنها توجه زیادی 
نمی شود و این مسئله کار را بیش از حد 
سخت خواهد کرد. این برنامه امکانات 
بی نظیری برای مدیریت داده ها داشته 
و در کمترین زمان ممکن، فاکتورهای 

مدنظر شما را ایجاد خواهد کرد.

Zoho CRM-6 
مدیریــت ارتباط با مشــتری، یکی از 
مهم ترین اقدامات محســوب شده و 
فرآیندهای مختلفی را شامل می شود. 
برای مثال نحــوه ترغیب و حفاظت از 
مشتری، از جمله این موارد محسوب 

می شود. بدون شک تنوع اقدامات باعث 
می شود تا برنامه ریزی سخت باشد. در 
این رابطه به یک برنامه نیاز خواهد بود 
که Zoho با امکانــات بینظیر خود، 
کار را ســاده کرده اســت، با این حال 
ممکن است در برخورد اولیه با آن کمی 
گمراه شوید. به همین خاطر یک دوره 
آموزشــی این نرم افزار، کاملا ضروری 

خواهد بود.

TrackMaven -7 
 ایــن اپلیکیشــن توانایــی شــما را 

برای نظــارت بــر داده هــا در رقابت 
با کســب وکارهای دیگر ساده سازی 
می کند، بدون اینکه نیاز به بررســی 
چندین منبع داشــته باشید. فعالیت 
بازاریابی مورد نظر خود را فیلتر کنید 
و ســپس هر چیز اضافــه در مورد آن 
پاک می شود. بازاریاب های دیجیتال 
امروزی هنگام انجــام تحلیل  رقابتی 
هنوز داده ها را از منابع مختلف به هم 
مرتبط می کنند و سپس در قالب یک 
برنامه پاورپوینت ارائــه می دهند که 
اغلب این داده ها بعد از خوانده شدن، 

قدیمی و منسوخ می شود. اپلیکیشن 
TrackMaven، پایــگاه جدید و 
رقابتی هوشــمندی برای بازاریاب ها 
است که این شرایط را تغییر می دهد. 
این اپلیکیشــن داده های هوشمند را 
از کانال های رســانه ای مختلف مانند 
رســانه های اجتماعــی، کانال هــای 
تبلیغاتی و اخبار جمع آوری کرده و به 
صورت اتوماتیک وارد یک برنامه واسطه 
می کند. پس از آن، به بازاریاب ها گفته 
می شود رقبای آن ها در حال انجام چه 
کاری هستند و چه راهکاری برای آن ها 

بهتر است.
اپلیکیشــن TrackMaven در 
دوره ای وارد کار بازاریابــی شــده که 
بازاریابی »آنی« به اوج خود رســیده 

است.
EchoSign  -8 

دیگر برای تاخیــر انداختن انعقاد یک 
قرارداد بهانه ای وجود ندارد )هیچ گاه 
نمی فهمیــد مــارک زوکربــرگ چه 
زمانی برای قــرارداد ۳ میلیارد دلاری 
تماس می گیرد.( این اپلیکیشن از نوع 
Adobe به شما این امکان را می دهد 
تا اســناد را به صورت الکترونیک، به 
آســانی و با امنیت کامل امضا کنید. 
همچنین این اپلیکیشن، تاریخچه هر 
سند را ثبت و ذخیره می کند، به طوری 

که امکان بازرسی اتوماتیک آن ها وجود 
دارد و در صورت نیاز وقت زیادی برای 

این کار تلف نمی شود.
اپلیکیشن EchoSign یک امضای 
الکترونیک و سیستم مدیریت محتوای 
بنگاه است که تمرکز خاصی بر مدیریت 
اسناد دارد. ویژگی اصلی این اپلیکیشن 
امضای ســند، پیگیری و بایگانی آن 
است. پشتیبانی امضا ها از طریق ایمیل 

یا فکس صورت می گیرد.

Free Wifi Finder  -9  
این اپلیکیشــن مســلما شــرایط را 
برای کارآفرینان و کاربــران ابزارهای 
تکنولوژی کــه دائم باید بــه اینترنت 
متصــل باشــند، تغییــر می دهد. در 
مراحل اولیه تاسیس یک بنگاه تازه، هر 
موقعیت و فرصتی پرریسک است و در 
این شرایط یک ارتباط اینترنتی ضعیف 
نمی تواند مانع موفقیت شــرکت شما 
شود. هر چقدر رایانش بخش بزرگ تری 
از زندگی روزانه مــا را دربرمی گیرد، 
داشتن ارتباطات WiFi به یک ضرورت 
تبدیل می شود. این موضوع به خصوص 
در سفر اهمیت بیشتری پیدا می کند. به 
همین دلیل، استفاده از اپلیکیشن هایی 
که یابنــده WiFi هســتند، مفید و 

ضروری است.

ضروری ترین نرم افزارهایی که هر کارآفرین باید استفاده کند؛ 

کارآفرینانبهروز
استفاده از تکنولوژی، هوشمندانه ترین اقدامی است که هر 
فردی می تواند در زندگی خود انجام دهد، با این حال مشکلی 
که وجود دارد این است که گزینه های متعددی وجود داشته 
و ممکن است این شرایط باعث شود که از بهترین ها دور 
بمانیم. در این رابطه کارآفرین ها و مدیران به علت این امر که 
از حجم کاری بالایی برخوردار هستند، به کمک نرم افزارها 
می  توانند شرایط را بهبود بخشیده و به همین خاطر برای آنها 
این موضوع کاملا حیاتی خواهد بود. در این راستا به بررسی 9 

مورد منتخب خواهیم پرداخت.

 در بسیاری از 
شرکت ها، پایگاه داده 
خوبی وجود دارد با این 
حال به نظم آنها توجه 
زیادی نمی شود و این 

مسئله کار را بیش از حد 
سخت خواهد کرد

»تپسی« وارد فرابورس می شود

مدت ها است که سخن از ورود استارت آپ ها به بورس است. 
استارت آپ هایی که به اندازه، سایز و میزان رشد قابل قبول دست یافته اند و به نوعی 
حتی به  سوددهی رسیده اند و به نظر می رسد می توانند در بازار سرمایه ورود کرده 
و سهام خود را به مردم واگذار کنند؛ البته مدیران استارت آپ ها، همیشه نگرانی 
هایی بابت گفت وگو با مدیران بازار سرمایه برای ورود به بورس داشته اند ولی گویا 
این روزها وضعیت بگونه ای رقم خورده که باب ورود استارت آپ ها به بورس فراهم 

است.

 یکی از استارت آپ هایی که قرار است بزودی وارد فرابورس شود، تاکسی اینترنتی »تپسی« 
است. استارت آپی که بعد  از چندســال فعالیت خود به این نتیجه رسیده که می تواند وارد 
فرابورس شده و مطمئن است که عرضه سهام آن با استقبال مردم روبه رو خواهد شد. با »میلاد 
منشی پور« بنیانگذار و مدیرعامل تاکسی اینترنتی »تپسی« درباره ورود آنها به فرابورس و 
البته در خصوص روزهای کرونایی که کسب و کارها بخصوص تاکسی های اینترنتی آسیب 

دیدند به گفت و گو نشسته ایم که می خوانید.

 این روزها بحث بورس داغ است آیا شرایط ورود استارت آپ ها به 
بورس فراهم است چون پیش از این کارشناسان مدعی بودند که بورس 

آماده حضور استارت آپ ها نیست؟
فارغ از اینکه شــرایط بورس اکنــون برای ورود آماده اســت یا نــه باید گفت 
اســتارت آپ ها، چاره ای جز حضور در بورس ندارند و برای رشــد بیشتر، یا باید 
سرمایه گذار جذب کنند یا وارد بورس شوند. وقتی شرکت های اینترنت محور دنیا 
را نگاه می کنیم می بینیم که این شرکت ها یا یک سرمایه گذار خارجی دارند که 
بخشی از سهام آنها را خریداری کرده یا وارد بورس شده اند. همه استارت آپ های 
دنیا مانند اوبر، آمازون و... وقتی از یک ســایزی بزرگ تر شدند، حتماً وارد بورس 
شده اند و گریزی جز طی کردن این مسیر نیست. خوشبختانه ورود تپسی به بورس 
با زمانی مصادف شده که بورس، شرایط بسیار خوبی دارد چرا که در حال حاضر هم 
تعداد شرکت هایی که عرضه کننده سهام هستند، کم است و هم تقاضا بسیار بالاست 
ازسوی دیگر سرمایه گذاری در دیگر حوزه ها مانند دلار، مسکن، سکه و... هم راکد 
است بنابراین به نظر می رسد وضعیت کنونی هم برای ما و هم برای بازار سرمایه، 

موقعیت خوبی است.

 کارشناسان مدعی هستند که حتی اگر استارت آپ ها آماده ورود به بورس 
هم باشند، باز هم ترس و نگرانی دارند و این ترس اجازه نمی دهد که به بورس 
ورود کنند. آیا این ترس در مجموعه شما »تپسی« وجود داشت و چطور بر آن 

غلبه کردید؟
به هر حال ترس و نگرانی در اســتارت آپ ها برای ورود به بورس وجود دارد و آن هم ناشی از 
نگاه بازار سرمایه به شرکت های اینترنت محور است در شرکت های اینترنت محور، رشد در 
کنار سوددهی بسیار مهم است از طرف دیگر، دارایی اصلی ما شبکه مشتریان )راننده ها و 
مسافران( است و این دارایی برای ما ایجاد ارزش می کند. با توجه به این موارد، ما در ابتدا فکر 
می کردیم بازار سرمایه هنوز به  گفتمان با استارت آپ ها عادت ندارد ولی وقتی ما و چند شرکت 
اینترنت محور دیگر گفتمان خود را با بورس، وزارت اقتصاد و... شروع کردیم، متوجه شدیم 
که نگرانی های ما نابجا بوده و بازار سرمایه و بورس طالب ورود استارت آپ ها هستند و این 
پذیرش در آنها وجود دارد از این رو آمادگی خود را برای ورود به بورس اعلام کردیم. البته هنوز 

باید کارهایی را که برای ورود به بورس نیاز است ، تکمیل کنیم که در حال انجام آن هستیم.

 آیا »تپسی« تنها استارت آپی است که در حال آماده شدن برای ورود به بورس 
است؟

خیر. تا آنجایی که می دانم ما تنها شرکت اینترنت محوری نیستیم که آماده ورود به بورس 
هستیم، بلکه دیجی کالا و کافه بازار هم آماده ورود به بورس هستند.

 آیا فکر می کردید که روزی »تپسی« آماده ورود به بورس شود؟
در حقیقت ما از همان روز اولی که »تپسی« را راه اندازی کردیم به چنین روزی فکر می کردیم 
و جزو استراتژی ما بود. به همین دلیل از همان ابتدا تلاش کردیم به موضوعاتی مانند شفافیت 
مالی، سیستم های گزارش دهی، سوددهی، رشد و... را که برای ورود به بورس لازم است، توجه 
کنیم و خوشبختانه اکنون به نقطه ای رسیده ایم که از نظر سایز و اندازه، میزان درآمد، فروش 

و... کاملاً آماده ورود به بورس هستیم.

 پس اکنون »تپسی« به سوددهی رسیده که می خواهید وارد بورس شوید؟
بله، خوشبختانه شرکت ما به سوددهی رسیده اســت. البته باید بگویم که ما قصد ورود به 
فرابورس را داریم و معیار اصلی ورود به فرابورس، سودده بودن شرکت نیست، البته کار شرکتی 
که به سوددهی رسیده باشد، در بورس راحت تر است و اگر به سوددهی نیز نرسیده باشد مسیر 
سخت تری برای ورود به بورس پیش رو دارد، در دنیا نیز میزان ارزش گذاری استارت آپ ها 

لزوماً سودآوری نیست و همین که شرکتی امید به سوددهی داشته باشد، کفایت می کند.

 آیا فکر می کنید مردم در حال حاضر آماده خرید سهام استارت آپ ها در بورس 
هستند؟

بله. ما فکر می کنیم مردم از خرید سهام استارت آپ ها در بورس استقبال کنند.

 فکر می کنید »تپسی« چه زمانی وارد فرابورس شود و مردم برای خرید سهام 
آن اقدام کنند؟

دقیق نمی توانم بگویم اما فکر می کنیم بتوانیم در تابستان وارد بورس شویم.

ایران آنلاین
گــــــزارش

استارت آپ

یک کارشناس بازار سرمایه 
عنوان کرد:

نشانه ای از ریزش 
شاخص بورس وجود 

ندارد
یک کارشناس بازار سرمایه گفت: از 
نظر تکنیکال، کانال شاخص بورس و 
قیمت سهم ها به سمت رشد شکسته 
شده و انتظار می رود این رشد در بازار 
ادامه دار باشد و در وضعیت کنونی 
هیچ نشانه ای از اصلاح بازار به چشم 

نمی خورد.
امیرعلی امیرباقــری گفت: هفته 
گذشته ارزش معاملات با دستیابی 
به رکورد بی ســابقه ای به عدد ٢٠ 
هزار میلیارد تومان در روز رسید که 
عمده بازیگران این بازار، حقیقی ها 
بودند و ورود نقدینگی تا پایان هفته 
از جانب حقیقی هــای خرد به بازار 

ادامه پیدا کرد.
وی ادامه داد: موضوعی که اخیرا زیاد 
با آن مواجه هستیم، مطرح شدن 
بحث حباب شاخص بورس است که 
به دلیل رشد اخیر بورس این موضوع 
از سوی برخی از فعالان بازار مطرح 

شده است.
امیرباقری اظهار داشت: در دو سال 
گذشته با ورود نقدینگی سهامداران 
حقیقی بــه بورس، شــرکت های 
کوچک و متوسط وارد فاز صعودی 
شدند و شرکت های بزرگ به دلیل 
عرضه سهام توســط حقوقی های 

خود از رشد بازار جا مانده بودند.
این کارشــناس بازار سرمایه افزود: 
اکنون سیل ورود نقدینگی به بازار 
تا حــدودی عرضــه حقوقی ها را 
محدودتر و زمینه رشد پرشتاب بازار 

را فراهم کرده است.
وی با بیان اینکــه اخیرا حقوقی ها 
دیگر نسبت به گذشته یکه تاز بازار 
نیستند، گفت:  سهام شرکت های 
بزرگ که نســبت به شرکت های 
کوچک از رشد بازار جا مانده بودند 
با محوریت ورود نقدینگی در مسیر 

رشد قرار گرفتند.
به گفته امیرباقری، با توجه به اینکه 
روند معاملات شرکت های بزرگ 
تاثیر به ســزایی را بر شاخص کل و 
شاخص هم وزن در بازار دارند رشد 
اخیر این شــرکت ها باعث صعود 
چشــمگیر این دو شاخص در کنار 

یکدیگر شده است.
این کارشناس بازار سرمایه معتقد 
اســت که از چند روز آینده مسیر 
ســهام از یکدیگر جدا خواهند شد 
و دیگر با کلیت رشد در سهام همه 
شرکت های حاضر در بورس مواجه 

نخواهیم بود.
وی گفــت: پیش بینی می شــود 
سهامی که برپایه نقدینگی و عملیات 
سفته بازی رشدهای چندبرابری را 
تجربه کرده بودنــد وارد فاز اصلاح 
شوند اما رشــد در بدنه بازار یعنی 
سهم های بزرگ بازار ادامه دار خواهد 

بود.
امیرباقری افزود: سهام شرکت های 
بزرگ که از رشد حقیقی بر پایه تورم 
و صورت های مالی خود جا ماندند 
مورد اقبال سهامداران در بازار  قرار 
خواهند گرفت و می توان بر رشــد 
این سهم های بزرگ و شاخص ساز 

امید داشت.
وی گفت: در میان مدت و بلندمدت 
به دلیل اســتقبال دولــت و بانک 
مرکزی از بــورس، ورود نقدینگی 
حقیقی به بازار تا حد زیادی افزایش 
یافته که این موضوع به مراتب باعث 
افزایــش حجم معامــلات در بازار 
خواهد شد و زمینه رشد معاملات 
بــازار و زمینــه عمق بخشــیدن 

معاملات را فراهم خواهد کرد.

ایرنا
تحلیــل بورس

ISFAHAN
N E W S
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